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Slovo úvodem
Okfiídlené rãení praví: jednou je nic, dvakrát uÏ je zvyk. Druhá jezdecká roãenka tedy mÛÏe b˘t prá-

vem povaÏována za potvrzení tradice, kterou vloni zahájila její pfiedchÛdkynû a na kterou si v‰ichni rá-
di zvykneme. Nezasvûcenému by se snad mohlo zdát, Ïe nepfiiná‰í nic nového - podobné fotografie po-
dobn˘ch lidí v podobn˘ch situacích. Zasvûcení v‰ak dobfie vûdí, Ïe kaÏdá z tûch fotografií je
zachycením jedineãného okamÏiku, kter˘ se uÏ nikdy nebude opakovat.

Neb˘t rÛzn˘ch mezníkÛ, ani bychom si ve vûãném spûchu nestaãili uvûdomit, Ïe je dal‰í rok za ná-
mi. A publikace, která ãerné na bílém rekapituluje to nejdÛleÏitûj‰í z uplynulého roku, je pfiece dobr˘m
mezníkem, není-liÏ pravda?

Ta leto‰ní je oproti loÀské obohacena o rozhovor s nestorem na‰eho jezdeckého sportu, jezdcem, kte-
r˘ se uÏ bûhem aktivní kariéry stal legendou, osobností, jejíÏ sportovní v˘sledky se je‰tû dobr˘ch pár
let nepodafií nikomu zastínit a ãlovûkem, kter˘ bude mít jezdecké vefiejnosti vÏdycky co fiíct - Jifiím Pe-
cháãkem. O tom, Ïe jezdeck˘ sport není jenom jezdecké umûní, a Ïe radost z nûho mÛÏete pociÈovat
i v jiné neÏ jezdecké roli, mluví zase Bohumil Starnovsk˘, kter˘ reprezentuje skupinu majitelÛ koní,
a kter˘ ale dobfie zná v‰echny sportovní pocity.

Jezdecká roãenka vychází v ideálním ãase - pfiísloveãné dlouhé zimní veãery jsou skvûlou pfiíleÏitostí
pro to, sednout si s ní pod lampu - a dál uÏ je vûcí kaÏdého, zda bude rozjímat nad tím, co se zdafiilo
a co ne, které z loÀsk˘ch plánÛ a pfiedesvzetí splnil, kter˘m nedostál, zda nûkomu ublíÏil ãi zda by na-
opak nemûl nûkomu odpustit. Nebo jestli bude jen tak listovat a bude mu pfii tom dobfie. 

Zuzana Ptáãková

Jezdeckou ročenku 1998 sestavil C. Neumann s použitím fotografií T. Holcbechera (-holc-), K. Dvořáka (-kd-), J. Gebauera (-jge-), 
M. Čištínové (-čiš-), N. Záliše (-zál-) a archívu zpravodaje Jezdec.

Vytiskla JPM, spol. s r.o., grafické zpracování studio BESR, Na Popelce 19, 150 00 Praha 5
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Zimní příprava
Česká republika se v jezdeckém sportu přibližuje ostatním evropským zemím a jedním z prvních signálů je

neustálé zkracování zimní přestávky. Zatímco dříve jsme se na jaře na sebe pořádně těšili, dnes ani nemáme
velkou možnost si oddechnout. Sezóna, která je natažena díky halovým soutěžím až do pozdního podzimu
a v některých regionech se závodí i v mrazu. Pozdní část zimy je již zasvěcena pilné halové přípravě. Jak v sou-
kromí, tak při organizovaných soustředěních.

Je sice pravda, že vrcholový halový sport v tomto období zatím  ještě sledujeme více  v televizi než ve sku-
tečnosti, ale na to, že jsou i v našich halách stále častěji vidět osobnosti evropského a někdy i světového spor-
tu, jsme si již zvykli. Stejný průběh měla i letošní zima, jak dokládají i následující stránky. Vedle zahraničních
jsou však v zimě velmi vytíženi i naši odborníci. Většina jezdeckých středisek, které mají halu i potřebné záze-
mí jsou pořadateli soustředění ve všech jezdeckých disciplinách. Lidi u koní se prostě nikdy nenudí.

Oficielní dohled nad
jezdci severní Moravy
měl v albertovské hale
P. Hudeček

V Písku a Chlaponicích
využili přítomnosti Ho-
lanďana H. Wouterse

Do stanové haly v Novém Jičíně zajížděl i původem severo-
moravák M. Stein. Radou byl nápomocen i J. Solnokyové.

Jedním z nejlepších středisek ČR jsou Svinčice. Zde sídlí i stáj
BOST a na K. Kašpárkovi je vidět zkušenost, že při zimní prá-
ci s koňmi je dobré oblečení nutné.

„Kdo maže ten jede“.

Do haly v Měníku Humburkách se přijel na
militaristy podívat polský internacionál
Z. Ciesielsky

Ambice pro sezónu 1998 demonstrovali ve
stáji V. Opatrného v Hořovicích pozváním
jezdce patřícího k elitní evropské skupině
Reného Tebbela

Zima je však zasvěcena i různým seminá-
řům a školením. jedno z mnohých se kona-
lo ve Frenštátě pod Radhoštěm a pilně se
školil i Z. Babor



Vozatajové si pozvali do luxusního prostředí Nové Ameriky
u Jaroměře M. Quinklera

Stranou nezůstal ani J. Pecháček, který využil haly v hřebčíně Měník
a s ním se připravovala i K. Vodseďálková

Někteří jezdci měli však natrénováno a tak co, vždyť sezóna
je ještě daleko

Drezúristům pomáhal v Tursku německý jezdec W. Hartmann

ERC Pardubice - Mnûtice, Ing. Zdenûk Müller, CSc. tel./fax: 040/6670861, tel.: 040/6670615, e-mail: muller@pce.cz

ChovatelÛm a trenérÛm koní nabízíme

Speciální doplÀky krmiv
firmy PHARMEDICA - EQUISTRO
oficiálního dodavatele doplÀkÛ krmiv pro nûmecké
reprezentaãní druÏstvo

DoplÀky krmiv pfiíznivû 
ovlivÀují pfiedev‰ím:

● zaÏívací soustavu (prevence kolikov˘ch
onemocnûní)

● nervovou soustavu

● tvorbu a v˘konnost svalstva

● tvorbu a kvalitu kopytní rohoviny

● bronchiální systém

● plodnost koní

● krvetvorbu, rÛst a v˘konnost

● v˘konnost koní (energetické boostery,
elektrolyty)

● ochranu, regeneraci kloubÛ a kosterní
soustavy

MoÏnost zásilkové sluÏby

Îádejte 

katalog

Zasíláme 

obratem
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Kůň roku 1997
Anketa Kůň, Jezdec roku se již stala neodmyslitelnou součástí jez-

decké společenské sezóny a v Litomyšli se 28. února příznivci jez-
deckého sportu sešli tentokrát již po čtvrté. Slavnostní úroveň večera
podpořil moderátor K. Šíp. A tak vedle řady ocenění byla příležitost
pro celkovou rekapitulaci sezóny, připomenutí toho co se podařilo, ale
i pro dobrou zábavu. (foto -čiš-)

Jezdcem roku 1997 se tentokrát stal J. Skřivan

Krásný sál Smetanova domu v Litomyšli slavnostní náladu
večera řádně podtrhuje

Rozdávali se i Zlaté odznaky ČJF, které získali i J. Mayer,
R. Jeníková a S. Hošák

Z. Žíla začal rok 1998 o berlích. Na akci v Litomyšli však
ještě netušil, že po uzdravení koleních vazů jej ještě čeká
zlomená klíční kost.

Jedním z hlavních pořadatelů večera byla firma Litex a je-
jí ředitel R. Skřivan. Toho vyzpovídala K. Kašparová.



Tentokrát se rozdělovala ocenění i drezúristům a pro jedno z nich
si přišli i manželé Chelbergovi

Snad nejupřímějších ovací se dostalo nestoru českého jezdectví
K. Haakovi, který v roce svých devadesátin nejen že osobně převzal
Čestný odznak ČJF, ale svým vyprávěním pobavil všechny přítomné
(nahoře). Stejná ocenění převzali i další jako např. L. Holý (vlevo do-
le), nebo E. Volt (uprostřed dole). Součástí večera však bylo i výbor-
né pohoštění, o jehož úrovni vypovídá poslední snímek.

FINE CLOTHING AND ACCESSORIES FINE CLOTHING AND ACCESSORIES

Pa���sk� 22, 110 00 Praha 1
tel.: 02/232 86 49, 232 59 93, 231 53 19

fax: 02/232 27 12

A I G L EJIL SANDER RENA LANGE

Vøhradn� prodejce zna�ek
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Jarní příprava
drezúra - Trojský ostrov

Drezúristé se sešli v Praze na trojském
ostrově, kam byli ČJF pozváni dva meziná-
rodní rozhodčí E.W. Moow a P.E. Jaquerod
(vlevo dole), kteří na podzim roku 1997
u nás rozhodovali první ročník FEI poháru.

Oba špičkoví odborníci se opět setkali
s patřičným zájmem jezdců i trenérů. Z eli-
ty našeho drezúrního světa nechyběl téměř
nikdo a z některých skupin vyzařovala při
prvním jarním setkání téměř rozjařenost.
Možná, že to někdy měli na svědomí bodří
Moravané F. Honč a J. Schütz, kterým neo-
dolal ani J. Holzbecher (vpravo). V každém
případě dorostenka M. Škardová (dole) se
drezúře věnovala na plno.

NH Kladruby nad Labem
Čtyřspřeží NH zahájila v Kladrubech nad

Labem sezónu, která měla na programu
dvě světová mistrovství. Jednospřeží se
chystala do rakouského Ebbsu a čtyřky do
Říma. Na počátku dubna jsme se těšili na
české zástupce v obou šampionátech. Pří-
pravu zahájil v Národním hřebčíně dlouho-
letý reprezentační trenér bundestýmu Felix
Auracher (dole). Jedním z absolventů pří-
pravy byl i dlouholetý „kladrubák“ J. Nims.
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Jarní halová
sezóna

Halová sezóna v roce 1998 začala již
v zimě, protože se v Albertovci konalo  tře-
tí Albertovské zimní kritérium. Prvé kolo té-
to soutěže bylo naplánováno již na 17. led-
na. A tak koně a jezdci severní Moravy
soutěžili i v mrazu.

V Čechách začaly halové soutěže v Ber-
narticích. Dále se závodilo v Humburkách,
Frenštátě pod Radhoštěm, Plzni - Borech,
Opavě, Poděbradech, Brně - Moravanech
a pochopitelně i ve Svinčicích. Celkově bylo
v počátku roku 1998 uspořádáno přes dva-
cet halových závodů a tak se již dá bez
nadsázky hovořit o halové jezdecké sezó-
ně. Obohacením bylo otevření nových hal
v západních Čechách ve Spáleném Poříčí
a Němčovicích. I tato střediska přivítala na
jaře prvé soutěžící.

Úspěšnou jezdkyní v Albertovci byla i Klára Nevařilová, která s GOLDBERGEM zvítězila
v prvním kole kritéria 5letých koní -jge-

Při soutěžích v Humburkách nikdy
nechybí zakladatel hřebčína J. Kubiš-

Parkúry staví tradičně F. Sla-
vík, kterému parkúrmajstra dě-
lá O. Hayer (vlevo). Prvé soutě-
že si také nenechal ujít           J.
Dymeš, jehož jméno je s Hum-
burkami spojeno především os-
mi účastmi na MS ve čtyřspřeží
(nahoře).

Ve Spáleném Poříčí jsme obdivovali nejen
výkony Z. Krpely (ASTOR) nebo juniorky
E. Mentlíkové (JASPIS), ale i novou halu,
která je dílem J. Schneidera mladšího (vle-
vo uprostřed), kterému přišel k otevření bla-
hopřát i jeho otec (vlevo).

Ve Svinčicích moderoval soutěže J. Vávra
a na rozhodčím stanovišti pracovala i I. Za-
tloukalová (nahoře). Po zimě se jezdci chlu-
bili nejen svým jezdeckým uměním, tak ja-
ko I. Staňková (dole)
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Mělník
Sportovní kalendář jezdeckých soutěží

na otevřených kolbištích otvírají tradičně zá-
vody v Mělníce. I když letos nebyly v termí-
nu 11. - 13. dubna jediné, rozhodně byly
s premiovaným -ST- nejdůležitější a staly se
pro naše skokové reprezentanty i prověrkou
před prvým zahraničním výjezdem do ma-
ďarského Kiskunhalas. Překvapivě se zde
tolik nedařilo našim tradičním reprezentan-
tům a tak si svoje místo v reprezentaci, ved-
le J. Skřivana a T. Navrátila, poprvé vybojo-
vali i A. Opatrný a M. Matějka. Všechny
reprezentanty však v hlavní soutěži předčil
nestárnoucí J. Pecháček s FINN KOREOU.
Ten v rozeskakování čtyř koní byl jediný
bezchybný a porazil tak A. Opatrného (MA-
VERICK), J. Skřivana (NARACONDO
PROFISTAV) a sám sebe, když čtvrtým v
rozeskakování byl opět on, tentokrát v sed-
le STINGA.

Domácí Z. Zelinková - FOBOS (vpravo)
hned v úvodu sezóny naznačila, že účast
na ME v Portugalsku není tentokrát pro ČR
nemožná

Spokojeni byli i její rodiče (dole), ale všem
dohromady byla ještě zima.

Motorem mělnického oddílu je po
leta V. Mestenhauser, trenér,
správce a pořadatel v jedné osobě

Druhým adeptem do Portugalska byl A. Opatrný (LA MAN-
CHE), který svými výkony potvrdil, že jarní pobyt v SRN ve
stáji R. Tebbela rozhodně neabsolvoval zbytečně

R. Drahota a JAZA patří do Hořovic a
A. Opatrnému v Mělníku dobře asistovali

Jar. Pecháček má pořád co řešit
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Přední Kopanina
Ve stejném termínu jako skokané v Mělníku zahájili i drezúrní jezdci na

obdélníku na Přední Kopanině. V rozmezí tří týdnů zde pak proběhly nejpr-
ve Velikonoční závody, potom 25. - 26. dubna Cena Jorgy a 1. května Cena
Astora.

Vyvrcholením prvých závodů byla úloha Sv. Jiří, později se soutěžilo i v
-IM I-. Ve všech případech slavila vítězství domácí V. Kadlecová s VERO-
NOU (vpravo)

V drezúrním rozhodčím sbo-
ru nechyběla J. Hloušková

I stavba drezúrního obdélníku potřebuje
fortel. Ten naštěstí nechybí J. Rychtaříkovi.

Mezi diváky zasedli i nestoři české drezúry
F. Král a J. Formandl st.

V sedle se představila i Z. Fráterová (PICASSO) a podle spokojenosti A. Frátera byla úro-
veň ekipy z Turska dobrá

Sv. Jiří při Ceně Jorgy patřil H. Žižkové a tak byla
i dcera Karolina spokojena

Společnost J. Žižkovi, kterého na
Přední Kopanině trápila dna, dělala
M. Šveňková
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Stará Boleslav

Koně ze stáje L. Vond-
ráčka demonstrují oblí-
bené nápoje majitelů.
Petra Vondráčková před-
vedla koně s krásným
jménem BALLANTINES

Další stálicí na pořadatelském nebi stře-
dočeské oblasti je JK Stará Boleslav. V ro-
ce 1998 se zde závodilo celkem pětkrát Se-
riál boleslavských závodů zahájil 25. - 26.
dubna Memoriál zakladatele oddílu L. Jan-
dourka. Parkúry stavěla tradičně dvojice
L. Jandourek (na fotu vpravo uprostřed) a
I. Vencoura (na fotu vlevo). Aby nebylo Jan-
dourků dost letošní Memoriál získal         L.
Jandourek m. s QEEN TRANQUILLITAS.

Jedním ze závodů ve Staré Boleslavi bylo i oblastní mistrovství ve skocích (23.-24.5.), kde
byl v mužích nejlepší M. Půlpán (CARMEL-S) ze stáje P. Macha

Zisk Zlatého výkonnostního odznaku FEI potvrzoval na kolbišti
J. Mayer (BART)

Na svatební cestu přijeli do Boleslavi čer-
ství novomanželé Vlasta a Marek Sloupovi
(vpravo)

Chovatel J. Vaňha je koňař tělem i duší, ale
v určitých chvílích jdou stranou všechny priori-

V Boleslavi počítaly J. Formandlová a G. Thámová
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Kolesa

Slatiňany

Během několika posledních let se k ne-
poznání změnil areál v Kolesách u Kladrub
nad Labem. Zásluhu na rekonstrukci celých
stájí, ale hlavně na zbudování krásného zá-
vodiště, které umožňuje pořádat soutěže
všestrannosti i spřežení, má společnost
V. Sůry Vasury, jejíž název celá stáj nese.

Naši militaristé se také rychle naučili dráhu
využívat a tak si závody v Kolesách rozhodně
na nedostatek účastníků nemohou stěžovat.
Stejné to bylo i 18. dubna, kdy se do soutěže
-Z- přihlásilo 22 a do -L- 16 dvojic.

I závodníci musí plnit své rodičovské povin-
nosti stejně jako jezdec Z. Dušek

K. Diringer zvítězil v hlavní sou-
těži s běloušem TIME OUT. Da-
řilo se mu i v sedle SOUHRY.

M. Theimer s MAJALESEM zahájil v Kolesách svůj pre-
miérově reprezentační rok

Sedlář K. Roubal (vpravo) se zde sešel s ne-
storem poděbradského jezdectví V. Pýchou.

U Kornalíků jezdí celá rodina, jak na sním-
ku dokazuje J. Kornalík ml. (KORBY)

Jednospřeží nemají soutěžně tak dlouhou tradici. Přesto, pro jejich snad-
nější ekonomickou dostupnost, začíná být tato disciplina celosvětově velmi
populární. Letošní rok byl pro jezdce jednospřeží ve znamení MS v rakous-
kém Ebbsu, a protože Národní hřebčín v Kladrubech nad Labem chtěl na
tomto mistrovství Českou republiku reprezentovat, nesměla soutěž chybět
ani v našem domácím jarním kalendáři.

A tak se příznivci zápřeží sjeli 25. dubna do překrásného prostředí slati-
ňanské obory, aby sledovali vedle čtyřspřeží, právě i soutěže v jednospřeží.

Soutěžili P. Vozáb (vlevo),
J. Koníř (vpravo), K. Kast-
nerová (dole) a J. Škodný
(vpravo dole).
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Pardubice

Praha
Gabrielka

Soutěžní aktivity v okolí Pardubic jsou
spojeny především se jménem stáje Hasák
Hrobice. Tato stáj pořádá již několik let jez-
decké soutěže i přímo v areálu pardubické-
ho dostihového závodiště. Bylo tomu tak i
letos ve dnech 2.-3. května. Kolbiště, tento-
krát umístěné v zadní části za tribunami,
přivítalo i jezdce soutěžící v kritériu mla-
dých koní a mezi pětiletými se opavskému
komisaři V. Hruškovi nejvíce líbila dvojice
pětiletých Cantusů V. Hadžii z Tarpanu
Odolena Voda LA CANTUS-T a CANTUS-
T, kteří získali prvá dvě místa. (LA CAN-
TUS-T na snímku dole).

Nechyběli i Z. Žíla, R. Doležal, I. Jeník a M. Málek, kterým se však nejvíce líbily jejich mobilní te-
lefony. Jak říká H. Pawlovská: „Muži se od chlapců liší pouze hodnotou svých hraček.“

Pardubice jsou spojeny s veterinářem J. Raj-
manem, kterého přišla pozdravit V. TomanováV. Matoušek s dcerou Markétou

Jednou z nejdelších pořadatelských tradic
se může pochlubit dílčí military jezdeckého
oddílu v Praze na Gabrielce. Letošní již 29.
ročník této soutěže se konal 9.-10. května a
podle stavitelů parkúru J. Žižky a P. Plzáka
(dole) již dýchlo na účastníky léto. (foto -kd-)

Vítězem letošní Gabrielky se stal již poněkolikáté
Jiří Cipra s CHAZAREM z Pilníkova

Soutěž všestrannosti však v Praze absolvu-
je i řada military nespecialistů jako např. P.
Justýn (AMONG) ze stáje Bost nebo       M.
Sokol (CHRT).

P. Plachý – FRÝZEK
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Praha - Trojský ostrov
Dalšími vrcholy domácí drezúrní sezóny byla Cena Kom-

tesy, kterou pořádá TJ Žižka (23.-24. 5.) a Memoriál O. Souč-
ka, který je tradiční akcí JK Troja (27.-28. 6.). Zatímco nej-
vyšší soutěže obou závodů patřily téměř všechny naší
tradiční jezdkyni H. Žižkové s POZOREM (vpravo), při Me-
moriálu O. Součka vstoupila úspěšně na  scénu nová tvář. Za
drezúrní klub Javorník startovala v sedle HOROSKOPA rus-
ká jezdkyně O. Minočkina (úplně dole). (foto -čiš-)

V Ceně Komtesy prodělala hned dvě pre-
miéry dánská jezdkyně a trenérka A. Hen-
riksen. Po jezdecké premiéře, která zname-
nala vítězství v soutěži -JJ-, zasedla i na
místo pro rozhodčí.

Se jménem KOMTESY byla v minulosti ce-
lá leta spojena i M. Vaňhová, kterou však
drezúrní pamětníci znají pod jménem Ře-
hořová.

Bývalá jezdkyně V. Jindráková nechybí na žádné
pražské jezdecké akci a drezúrní zvlášť

L. Bulkina z Třeboně nemá s komunikací
s rozhodčími (P. Sedláček) žádné problémy

I rozhodčí musejí akceptovat polní podmínky (V. Mráz)
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Čejov
V Čejově se 8.-10. května konalo druhé předkolo soutěží Zla-

té podkovy. Organizátoři zaznamenali absolutní rekord v počtu
startujících, když k soutěžím nastoupilo celkem 94 startujících.
V hlavní soutěži (-L-) si nejlépe vedl A. Opatrný s ČEJENEM, ale
ani on se se svým druhým koněm (INDAUER) v krosu nevyhnul
pádu. Překážka č. 5 znamenala konec nadějím pro více jezdců a
byla předmětem diskuzí. Nicméně desítka koní se s ní vyrovnala
dobře a tak byla většina jezdců v Čejově spokojena.

Všestrannost je tvrdý sport. V hlavní soutěži to poznali oba bratři Vrtkové. Lu-
bomír měl za sebou dva úspěšné starty v nižších soutěží s DYNASTIÍ a DI-
NÁREM, ale při třetím vystoupení s DOMINANTEM (vpravo) se pádu na pře-
kážce č. 5 nevyhnul. Bratr Stanislav byl solidární a zachoval se stejně.
Naštěstí se nic nestalo a tak z toho byla jen zkažená nálada obou (dole).

Nestoři české military a vozatajství J. Schwarz a J. David (vpravo) A. Krobotová s LOGIKOU a čejovské pampelišky

Žluté pozadí musí mít i snímky
ve videotéce V. Balcara

Komisařem na trati byl v Čejově
i stavitel military tratí A. Kříž

J. Grodl jako hlavní pořa-
datel byl stále v jednom
kole
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Frenštát pod Radhoštěm

Plzeň
Mezi pořadatele s mimořádnou snahou o

diváckou atraktivitu patří JK Slavia Plzeň.
Tradicí na závodech se stává noční pro-
gram. Ani 2.-3. května při 29. ročníku Jar-
ních závodů nechybělo noční skákání a ví-
tězem se stal J. Jindra v sedle ROBERTA.
Hlavní nedělní soutěží byl skok -S- a vavřín
za toto vítězství si do Prahy odvezl J. Pe-
cháček s FINN KOREOU. (foto -holc-)

Ve skoku -S- se také objevil R. Chelberg s
GAUDÍM (dole), který startuje za TJ Žižka
Praha

Třetí místo v hlavní soutěži získala I. Kosto-
vá a TOUHA z Mariánských Lázní (vpravo)

V dobré formě byl na Slávii ještě donedávna
domácí Z. Krpela s MORAVOU (Němčovice)

M. Švejdová - QUEEN’S BOY (Roline Cheb)

Májová cena v areálu TJ Slovanu Frenštát pod Radhoštěm se konala za ideálního poča-
sí. O víkendu 2.-3. května nejvíce přálo tlumačovským. P. Eim se v hlavní soutěži (-S-) pro-
bojoval do rozeskakování se třemi koňmi a s těmi se i seřadil na čele výsledkové listiny. Prv-
ní byl s ORLING GENIUSEM 11, který se tak vrátil do sportu po více než roce (vlevo), druhý
s ORLING JERSEY a třetí s VALÁTEM 19 BREVIL. (foto -jge-)

Spolu s P. Eimem (vpravo) byl spokojen i ře-
ditel hřebčince Tlumačov L. Mamica

Lada Vítková - INTRIGA

Ve Frenštátě pod Radhoštěm je voltižní dis-
ciplina silně zakořeněna a jezdecké středis-
ko je jednou z bašt české voltiže. Od počát-
ku roku se zde pilně zbrojilo na vrchol
sezony 1998 Mistrovství světa v Římě.

Vítězný návrat GENIUSE na naše kolbiště
byl pro všechny fanoušky tohoto koně na-
dějí, že přes dlouhodobé onemocnění bude
opět tento fenomenální hřebec ozdobou
našich kolbišť. Bohužel osud rozhodl jinak a
v letních měsících musel být GENIUS 11
pro další zdravotní komplikace utracen.
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Velká cena Brna
Špička české skokové scény se stěhovala ve dnech

8.-10. května do Brna. TJ Moravan a JŠ Smékal zde po-
řádala Velkou cenu Brna a s malými výjimkami zde byli
úplně všichni. Naše reprezentace přijela téměř rovnou
z úspěšného zájezdu do maďarského Kiskunhalas.
VC Brna se tak stala poslední zkouškou před prvým těž-
kým parkúrem sezóny při VC Ostravy.

Parkúr -ST- absolvovala i P. Špalková a JAGA MARTEX
z Baníku Ostrava

Po rozeskakování se na 4. místě v hlavní soutěži umís-
til V. Tretera s LUSSI

V hlavní soutěži zvítězil J. Skřivan na LABE JEFF LB TECH a cenu mu předává
předseda Moravanu Z. Věžník

Na věži rozhodčí nechyběl ani předse-
da jižní Moravy J. Trojanec

Město Brno se začíná do areálu Mo-
ravanu tlačit ze všech stran

Spolupořadatel R. Smékal pracoval
na všech úrovních

J. Jindra ml. využil příležitosti k cestě na rodnou Moravu a jeho otec (uprostřed)
i jezdec a majitel stáje Spolfinn Bruntál J. Vala (vpravo) tak mohli posoudit zda
na západě Čech ještě úplně neztratil moravský dialektFirma Kentaur a P. Kuba rozdávali v Brně sedla
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Velká cena Ostravy
Dalším tradičním stupněm naší sezóny, bez kterého se neobejde nikdo ze skokové špič-

ky, je Velká cena Ostravy. Na kolbiště Baníku Ostrava dorazilo k prvému -T- parkúru roku
1998 13 dvojic. V generálce na mistrovství republiky dopadl nejlépe T. Navrátil s LE COR-
DIAL S (dole) a s AKTIVEM ze stáje F. Břízy a získal tak hned dvě prvá místa. Bohužel hned
páteční zahajovací parkúr znamenal konec sezóny pro VADARA I. Višinky (vpravo), který si
při pádu zranil levou zadní nohu. (foto -jge-)

Soutěže sledoval spolu s jezdcem a ředite-
lem hřebčína v Albertovci i nestárnoucí
J. Novosad (86 let)
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Svoboda nad Úpou

Domažlice

V podkrkonoší se koním daří. Z jezdeckého oddílu TJ Krakonoš Trutnov ve Svobodě nad
Úpou pochází i předseda východočeské oblasti Alek Pejos (vlevo dole), který byl 30. května
nejen hlavním organizátorem závodů, ale současně stavitelem parkúrů. Součástí závodů by-
ly i soutěže KMK a mezi pětiletými si nejlépe vedl ALOIS (vpravo) a mezi šestiletými MO-
RANA TROUBMONT, oba v sedle s M. Šoupalem.

V rozhodčím sboru zasedl hradecký Jiří Káva
(uprostřed vlevo). Koně do Svobody n. Ú. při-
vezl také Josef Polák z jezdeckého oddílu Ty-
ko Čepí (vlevo). Závody se konaly v předvečer
celostátní akce Dne otevřených dveří v jez-
deckých střediscích při příležitosti Dne dětí.

Cena Chodska slavila letos 35. narozeniny. Domaž-
lický jezdecký klub ji tentokrát uspořádal ve dnech
30.-31. května a v rámci závodů se konal i přebor juni-
orů a mladých jezdců západočeské oblasti. Přebornicí
mezi juniory se stala D. Balcarová a mezi ml. jezdci J.
Stronerová.

I když ve skoku stupně -S- byl nejlepší Z. Krpela
s ASTOREM, z vítězství v Ceně Chodska (-L+S-) se ra-
doval M. Pěchouček s FERISONEM z Chebu, který po-
razil i celou řádku našich reprezentantů. (foto -holc-)

V Domažlicích skákal zástupce stáje Bost P. Doležal,
a na snímku je zachycen s RED BULL (vpravo)

Vítěz Ceny Chodska M. Pěchouček byl nejlepší v sou-
těži -ZL- v sedle CATGARA a předvedl v Domažlicích
velmi pěkně i PRINC CONDÉ (dole uprostřed)

J. Šíma - PAMELLA  (Cheb) se umístil na 3. místě
v soutěži -L- (vpravo dole)

P. Černoch z Děpoltovic startoval v sedle SYLVY, kte-
rou měli děpoltovičtí zapůjčenu ze stáje Kafka (dole)
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CSI Poděbrady

Úroveň byla v Poděbradech velmi dobrá. Dokladem je, že např. vel-
mi pěkný výkon P. Švece s F.S. VYŠEHRADEM s jedinou chybou v
-S-, stačil až na 21. místo.

Znovuobnovená tradice Velké ceny Poděbrad pokračovala letos
svým novodobým třetím ročníkem. Přispěla tak k oslavám 90. výročí
založení lázní Poděbrad a současně se stala prvou skokovou meziná-
rodní soutěží sezóny. To, že mezinárodní konkurenci zajistilo Sloven-
sko a Rakousko s jednočlennými ekipami a jen o trošku početnější Ně-
mecko dokládá, že získat si své místo na slunci v evropském kalendáři
není rozhodně snadné. V každém případě Poděbrady si jej určitě za-
slouží a doufejme, že jejich věhlas se bude i nadále rozšiřovat.

Hned zahajovacím vítězstvím se blýskl slovenský J. Obert s PUNČEM
z Liptovského Mikuláše

P. Dohnal a FRÜHESCH-2 reprezentují úněšovskou stáj

Nechyběli ani otec a syn Papouškovi

Funkci zahraničního rozhodčí-
ho vykonával tradičně A. Vietor

Z celé zahraniční konkurence
vyčníval Němec H. Heckel a
DORNADO 6

V rozhodčím sboru pracoval i
elegantní R. Šalek z Ostravy

A. Starosta byl v Poděbradech přes hrůzo-
strašné zimní zranění již v té nejlepší formě
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Jako jediná žena se k nedělnímu -T- odhodlala R. Jeníková s PABLEM

T. Navrátil a AKTIV
byli jedněmi ze čtyř
bezchybných v -T-.
O dobré umístění
v soutěži však přišli
v prvém kole.

Azyl ve stanu ASCHK přijala i M. Šímová
S pořadateli spolupracoval i sekretariát ČJF
a v něm je I. Hůlková odbornicí na fotobuňku

Přes občasné přeháňky při soutěžích nako-
nec nepršelo

Předposlední soutěž do 140cm patřila D. Voksovi s LYNCHEM z Tarpan
Odolena Voda

O celkové vítězství v hlavní soutěži musel J. Skřivan a LABE JEFF LB
TECH ze stáje Manon - Orling bojoval s H. Heckelem. Nakonec se ra-
dovala ČR a spokojen byl i ředitel závodů J. Staněk.
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Úněšov
Stáj E. Mentlíkové v Úněšově již patří mezi dlouholeté pořadatele soutěží

KMK. Ty byly i součástí závodů 20.-21. června a jezdecká společnost se k nim
přesunula přímo ze soutěží KMK v Písku. A tak někteří jezdci figurovali ten ví-
kend na čele hned dvou chovatelských soutěží.

Stáj Opatrný byla v Úněšově velmi úspěšná, když v hlavní soutěži -S- zvítězil
R. Drahota (JAZA) a A. Opatrný s LANDY (na snímku) obsadil třetí místo. Mezi ně se
vklínil jen P. Veselovský - PRETTY WOMEN (vedle vpravo) ze stáje Balcar K. Vary.

J. Luža s IMRICHEM patří mezi stálice skokové scény

Stáj Opatrný provází již roky V. Vereš

Že to bez manželek prostě nejde dokládá nejen předseda zá-
padočeské oblasti J. Paleček, který byl hlavním rozhodčím
(vlevo), ale i Jan Pellar, který byl komisařem KMK (nahoře)

Na parkúr přišel pomoci i předchůdce
M. Mentlíka ve statku v Úněšově M. Košan



VC Litomyšle
Jezdec J. Skřivan se již v loňském roce

rozhodl stát pořadatelem a letošní druhý
ročník Velké ceny města Litomyšl jen doklá-
dá, že to myslí vážně. V každém případě
mu letos nepřálo počasí a areál za Primá-
torskou hrází se stal po vytrvalém dešti jed-
ním velkým bahništěm. Pořadatele to však
neodradilo v uspořádání kombinované sou-
těže parkúru a automobilové jízdy zručnos-
ti. Ta dokázala, že podobné legrácky doká-
ží zahřát i řádně zkřehlé obecenstvo.

Déšť nedéšť L. Chmelař a PRZEDSWIT
XVI-64 byli v soutěži -S- perfektní a obsadi-
li třetí místo

Zmoklý pohár pro vítěze získal v Litomyšli T. Navrátil při
premiérovém startu v sedle TURBA ze stáje Bost. Jeho
kolegové S. Polák a Z. Hruška se však již těšili domů

Vůz do jezdecko-automobilové soutěže zapůjčil, jak jinak,
jezdecký mecenáš J. Sedlák ze společnosti FORD Sedlák

Chovatelé koní, nezÛstávejte pozadu, inseminace – cesta k úspûchu
Zapojte se aktivnû do programu inseminace klisen ãerstv˘m spermatem.

Renommee
otec svûtového rekordmana

Renometto – drÏitel svûtového

rekordu ve skoku do v˘‰ky na

snûhu – 227 cm (R. Tebbel,

1998)

Mineral – nová kvalitní krev v cho-

vu „ÏluÈákÛ“ – vynikající jezditelnost

KVALITU NA·ICH SLUÎEB GARANTUJÍ NA·E MNOHALETÉ ZKU·ENOSTI

ERC Pardubice - Mnûtice, Ing. Zdenûk Müller, CSc. tel./fax: 040/6670861, tel.: 040/6670615, e-mail: muller@pce.cz
Laboratofi uznaná Státní veterinární zprávou âR pod ã. ISH CZ-01

Nabuchodonosor – jedin˘

syn fenomenálního ‰ampiona Francie

– Narcos II v âR

Kvalitní plemeník 
základní pfiedpoklad 

úspûchu

Pro pfiipou‰tûcí sezonu
1999 nabízíme:

● program inseminace ãerst-

v˘m spermatem hfiebcÛ

● inseminaci klisen sperma-

tem nejlep‰ích svûtov˘ch

hfiebcÛ

● ‰kolení chovatelÛ i profes-

ních pracovníkÛ v insemi-

naci klisen

Hlavní pfiednosti inseminace:
● rychlost

● ins. dávku za‰leme na kterékoliv místo v âR do 12 hod.

● jednoduchost
● k dispozici síÈ 40ti externích profesních pracovníkÛ po celé âR
● inseminaci vlastních klisen si chovatel mÛÏe, po pro‰kolení,

provádût sám

● úãelnost a spolehlivost
● nabídka kvalitních plemeníkÛ
● dobré reprodukãní v˘sledky
● pfiijatelné ceny
● garance kvality inseminaãních dávek  
● poradenská ãinnost 

Îádejte katalog hfiebcÛ

Zasíláme obratem
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Velká cena Opavy
Další pravidelnou soutěží roku je Velká cena Opavy. Ta byla na

programu 19.-21. června. Protože však prvá půle letošní sezóny
byla přeplněna kvalitními soutěžemi, dorazila do Opavy poněkud
méně početná konkurence. Diváckou atraktivitu soutěží však za-
jistila početná ekipa ze Slovenska, které dominoval J. Hanulay.
Ten se také nakonec stal s koňmi KENTAR CAMPARI (vpravo)
a BRIG hned dvojnásobným vítězem hlavní soutěže. (foto -jge-)

V Opavě můžete vidět tři koňařské generace z rodiny Zwingerů

Jedno z českých vítězství vybojoval právě J. Zwinger a TUDOR JÖKOBAU

Společenský večer byl gastronomicky vydařený a zúčastnili se
i obchodní partneři J. Kutěj a J. Hanulay

P. Hamelová se zúčastnila kostýmového skákání
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Amazonka Kolín
Druhý ročník jezdeckých závodů vyhrazený pouze jezdkyním uspořá-

dala 27.-28. června stáj Václav v Kolíně. Hlavní soutěži -S- s příznačným
názvem Amazonka, předchází soutěž juniorek s názvem Amazonečka
(-ZL-). A protože se v kolíně snaží nabídnout divákům vždy něco navíc,
bylo o zábavu postaráno. Jednou z atrakcí byl i neporazitelný elektrický
býk, na jehož hřbet museli usednout i M. Prokůpková (vlevo dole) a R.
Jeníková. M. Prokůpková byla sice lepší, ale R. Jeníková si vše vynahra-
dila později celkovým vítězstvím v hlavní soutěži (vpravo).

Dalšími účastnicemi soutěže Amazonka byla D. Holíková (RITA) z Ramiro Žabovřesky (na-
hoře vlevo) a A. Jandourková (IDYLA) ze Staré Boleslavi (nahoře vpravo)

Domácí stáj reprezentovala I. Blehová s LUSIANO

Až v rozeskakování se rozhodlo, že Š. Po-
spíšilová s GRANADOU (Brest Dobrá Vo-
da) získá až druhé místo

Hlavní pořadatel V. Drbal (vpravo) v rozho-
voru se sedlářem A. Libichem



LASEROVÁ TERAPIE ●● MAGNETOTERAPIE
● urychlení hojení po úrazech ● odstranění bolestivosti ● eliminace otoků ● zrychlení
rekonvalescence po nadměrné zátěži ● zlepšení pohyblivosti ● urychlení hojení ran
a dermatologických problémů

BTL Beautyline s.r.o., Heleny Malířové 14, Praha 6, 169 00, tel./fax: 02/205 13 563, 205 15 320
BTL Slovensko s.r.o., Orolská 2, Žilina, 010 01, tel.: 089/625 988, fax: 089/625 989

LASER BTL-2000

Šlechtitelský chov koní Měník

Josef Kubišta, Humburky 34, Nový Bydžov 504 01, tel.: 0448/52 11 79, 22 591
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MČR Kolesa
O první medaile roku 1998 bojovali 4.-6. července junioři a mladí jezd-

ci v soutěžích všestrannosti. Pořadatelství bylo svěřeno stáji Vasury a
současně s ním probíhala na závodišti v Kolesách i předkola soutěží se-
riálu Zlaté podkovy. Ani tentokrát nebylo počasí ideální a občasné pře-
háňky přecházející v souvislý déšť předznamenaly další deštivé léto.

O medaile bojovali tentokrát junioři i mladí jezdci společně a k soutěži
se přihlásilo 16 dvojic. Nakonec po shodném výsledku zvítězila díky lep-
šímu krosu G. Slavíková a MARKÝZO před A. Opatrným s ČEJENEM.

MČR všestrannost 1998 - junioři a mladí jezdci
1. G. Slavíková - MARKÝZO (Glod Čejov)
2. A. Opatrný - ČEJEN (Opatrný)
3. R. Fiala - IDOOL (Blatná)

Počítačovým mozkem soutěží všestrannosti jen F. Háva z Humpolce

Mokrá zlatá medaile na krku G. Slavíkové (MARKÝZO)

Objektivitu soutěže pomohla traťovému komisaři J. Hurdálkovi
zajistit i amatérská videonahrávka

V Kolesách jsou téměř doma
K. Regner a P. ŽlumovL. Kopřiva - BONNY

Zraněnou P. Sůrovou (vpravo),
která soutěžila se zlomeným prs-
tem u nohy a pochopitelně se jí
nedařilo, utěšovala po soutěži ce-
lá rodina, včetně V. Sůry (nahoře)

Součástí závodů byla i soutěž dvojspřeží, ve které se J. Pavel  objevil se
spřežením domácí stáje

Vítězem Zlaté podkovy se stal J. Hatla s IVORY COUNTEM
z Hřebčína v Měníku
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MČR Stará Role
Další deštivý šampionát se konal 11.-12. července ve

Staré Roli u Karlových Varů a o tituly v drezúře zde soutě-
žili junioři (-L+L-) a mladí jezdci (-S+S-). Soutěže  probíhaly
ve společné kategorii chlapců a dívek. Soutěže nebylo
možné rozdělit a dokládá to skutečnost, že v obou polích
startovali pouze dva chlapci mezi patnácti dívkami.

MČR v drezúře - junioři
1. E. Čmolíková - MANGIA (Stará Role)
2. E. Čmolíková - VANITAS (Stará Role)
3. M. Škardová - HELIO (Havl. Brod)

ml. jezdci
1. Š. Charvátová - DREAM DANCER (Dosta Brno)
2. M. Kružíková - PERNOD (Certa Brno)
3. A. Titová - DIVNÝ (ZP Třeboň)

P. Král z Př. Kopaniny deštník nepotřeboval

M. Škardová (Havl. Brod) získala mezi ju-ni-
orkami bronzovou medaili

Jedním ze dvou chlapců na startu byl i
T. Kavka ze stáje Kavka Fojtov

Pod trenérským dohledem S. Honče se ze stájí Dosty Br-
no stává drezúrní centrum

Deštník byl letos v létě potřeba skoro pořád. Dokládá to
i snímek manažera drezúrní komise Z. Beneše

Dvě mistryně - Š. Charvátová (vlevo) a E. Čmolíková (vpravo)

Poslední instrukce E. Nesňalové před startem
Stará Role je spojena se
jménem V. Čmolíka
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MČR Hradec Králové
O skokové tituly juniorů a mladých jezdců se soutěžilo 11.-12. čer-

vence v Hradci Králové. Kolbiště východočeské metropole tak zahá-
jilo měsíc plný konkúrů.

Samotné mistrovské soutěži juniorů předcházela kvalifikační sou-
těž, kterou prošlo 24 dívek a 14 chlapců. Mezi juniorkami (-L+L-) po-
tvrdila své postavení Z. Zelinková a mezi juniory (-L+S-) A. Opatrný,
kteří tak prokázali oprávněnost svého nadcházejícího startu na ME
v Lisabonu.

Zdaleka ne tak jednoznačná byla soutěž mladých jezdců (-S+S-),
kde se museli ti nejlepší rozeskakovat o všechny kovy. Ze závěreč-
ných soubojů nakonec vyšel vítězně D. Hanuš a QUENTA (Vlkava)

MČR skoky junioři
1. A. Opatrný - SAFÍR (Opatrný)
2. A. Opatrný - LANDY (Opatrný)
3. R. Fiala - JURÁŠEK (Leon Blatná)

juniorky
1. Z. Zelinková - LABE JAMES (Mělník)
2. I. Polanská - TENIS (Mařík-Chlaponice)
3. M. Roubalová - CAPTAIN (Plzeň)

mladí jezdci
1. D. Hanuš - QUENTA (Vlkava)
2. K. Papoušek - GAL (Srnín)
3. V. Švarc - VALERIE (Švarc)

O techický dozor nad parkúry se staral Jiří Pecháček, Ja-
roslav Pecháček byl zase hlavní rozhodčí J. Papoušek - KARMEN (Srnín)

Tatínek Zelinka měl radost Z. Zelinková a A. Opatrný jsou mezi našimi juniory jedničkami

L. Filip a MIJA startovali za Selskou jízdu
Nechanice

A. Opatrný měl medaile hned dvě

Vedoucí středočeského družstva O. Seme-
rád (vlevo) i J. Hanuš byli spokojeni M. Šlechta - KIWI (Chorušice)

D. Hanuš - QUENTA
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Rychlá řešení neexistují

Objevujeme již poznané

Leto‰ní rok byl ve znamení svûtov˘ch ‰ampionátÛ. Po MS
v ¤ímû si nelze nevzpomenout, Ïe je tomu 20 let od startu
Jifiího Pecháãka na MS v Cáchách. ProtoÏe jedním z problémÛ,
kter˘m jezdeck˘ sport v âeské republice trpí je i nedostatek v‰e-
obecnû uznávan˘ch osobností, rozhodli jsme se Jezdeckou roãen-
ku 1998 obohatit o rozhovor právû s tímto ‰piãkov˘m jezdcem
a odborníkem, kter˘ vlastnû více neÏ dvacet let plnil úlohu „vlaj-
kové lodi“ ãeskoslovenského jezdeckého sportu.

KdyÏ jste sledoval pfienosy z ¤íma, urãitû jste si
vzpomnûl i na svoje vystoupení na svûtovém ‰ampio-
nátu v roce 1978. Mohl byste nám pfiiblíÏit atmosféru
tehdej‰ího mistrovství i v‰eho co mu pfiedcházelo?

„Konec sedmdesát˘ch let byl pfies ve‰keré problémy s mezi-
národní izolací do jisté míry jedním z nejúspû‰nûj‰ích období
mojí jezdecké kariéry. Konû DANY a AMOR se nacházeli na vr-
cholu své v˘konnosti a s tou pfiicházely i v˘sledky. I kdyÏ se na-
‰e mezinárodní sezóna omezovala v˘hradnû na v˘chodní Evro-
pu a vyjímku tvofiily pouze závody ve Weidenu, zaãaly se na‰e
kontakty se zahraniãím, díky úãasti zahraniãních jezdcÛ u nás
pfieci jen prohlubovat. Navíc snaha protlaãení na‰ich v˘jezdÛ do
kapitalistické ciziny byla umocnûna poãátkem pfiípravy na plá-
novan˘ start pfii OH v Moskvû 1980. Skuteãn˘m startem byl rok
1977. V tomto roce byla pofiadatelem evropského ‰ampionátu
VídeÀ a pochopitelnû nízké náklady i snadnost pfiepravy hrály
v na‰í snaze o úãast velkou roli. Dnes je to jiÏ na‰tûstí pro no-
vou jezdeckou generaci daleká minulost, ale tehdy to, Ïe jsme
nakonec na ME odjeli, byl skuteãnû mal˘ zázrak a pfiedcházela
mu mnohamûsíãní administrativní práce. Tento start mezi teh-
dej‰í evropskou, coÏ i tehdy znamenalo v podstatû svûtovou eli-
tou byl pro nás skuteãnû témûfi úpln˘m krokem do neznáma.
Bylo proto obrovsk˘m úspûchem a na‰ím zadostiuãinûním, Ïe
jsme docílili dobr˘ch v˘sledkÛ. AMOR byl ve velmi dobré formû
a v úvodním skákání jsme byli ‰estí (zvítûzil G. Wiltfang). Z 69
úãastníkÛ jsme skonãili na 20.-23. místû a podle tehdej‰ího po-
stupového klíãe proto postoupilo do finále jen 19 jezdcÛ, i kdyÏ
mûlo postoupit dvacet. Neúãast ve finále o jedinou chybu mû po-
chopitelnû velmi mrzela, ale i tak to byl pro ãeskoslovenské jez-
dectví nesmírn˘ úspûch tím vût‰í, Ïe z tehdej‰ího socialistického
tábora jsme byli ve Vídni z A. Glatzem jediní.

Sezóna pak pokraãovala Grand Prix Bratislava, která byla po-
prvé uspofiádána jako CSIO. Na‰e druÏstvo zde získalo v Poháru
národÛ mezi deseti druÏstvy druhé místo, pfies to, Ïe jsme absol-
vovali pouze ve tfiech (Pecháãek - DANY, Hanulay - FETY·, Alak-
‰a - PARMEZÁN), kdyÏ se na posledním skoku prvého kola smr-
telnû zranil Mikolá‰Ûv LORD. DANY absolvoval obû kola bez
chyby a svoji formu potvrdil i nedûlním vítûzstvím ve Velké cenû.

Po této sezónû se ná‰ optimismus ve start na OH náleÏitû
zv˘‰il. Rok 1978 byl v‰ak opût od poãátku naplnûn nejistotou,
zda se podafií na âSTV ideologicky prosadit ná‰ start na MS v Cá-
chách. V˘konnostnû se mi sezóna dafiila. Nejprve jsem zvítûzil

pfii mistrovství âR v Hradci Králové a po druhé i na CSIO v Bra-
tislavû, tentokrát s AMOREM. V Poháru národÛ jsme byli zase
druzí za SRN. To jistû pomohlo k prosazení na‰í cesty na 9. mist-
rovství svûta, kam spolu se mnou odcestoval i J. Hanulay st.

BohuÏel pro nás, znamenal konec sedmdesát˘ch let ve sko-
kovém sportu zvy‰ování obtíÏnosti smûrem k zvy‰ování pfie-
káÏek. Pokud jsme se tehdy domnívali, Ïe ME ve Vídni nám
pfieci jen ponûkud ukázalo super tûÏkou soutûÏ, v Cáchách
jsme byli postaveni pfied parkúry je‰tû v˘raznûji obtíÏnûj‰í. Ob-
dobí superskokÛ tehdy pravdûpoodobnû vrcholilo a na‰e konû
se s nimi zákonitû nemohli vyrovnat. AMOR sice dokonãil
v‰echny tfii kvalifikace, ale v prvé jsme mûli k chybám i zasta-
vení, ve druhé dokonce pád. Tfietí kolo bylo ponûkud lep‰í, ale
i tak jsme skonãili daleko za postupujícími finalisty.

Oproti souãasn˘m moderním parkúrÛm postrádaly cá‰ské
kursy distance, které zaãaly ztûÏovat technickou obtíÏnost aÏ
pozdûji. Oproti tomu bych fiekl, Ïe díky mohutnosti pfiekáÏek
byly kombinace s dne‰kem zcela srovnatelné.

Za rok nato jsme je‰tû v rámci pfiedolympijské pfiípravy ab-
solvoval ME v Rotterdamu, ale jak to nakonec s OH v Moskvû
dopadlo, v‰ichni vûdí.“

Pfies skuteãnost, Ïe se pfii Va‰ich svûtov˘ch star-
tech nekonal Ïádn˘ „zázrak“, v âeskoslovensku jste
dominoval. V osmdesát˘ch letech jste „trpûl“ i sku-
teãností, Ïe se v pro nás pfiístupn˘ch soutûÏích CSIO
vût‰inou nedal dohromady vyrovnan˘ t˘m. Rozdíl
mezi Va‰í v˘konností a v˘konností ostatních se pro-
hluboval. Na‰e jezdecká spoleãnost nedokázala na-
hradit autority typu V. Breiského, J. Dobe‰e ãi J. Hav-
la. Kde se myslíte stala chyba?

„Nemyslím, Ïe bychom mûli vinu za tento stav svádût na
na‰e uãitele. Já vidím základní prohfie‰ek proti hlub‰ímu vzdû-
lání ve snadném sebeuspokojování jezdcÛ a trenérÛ. BohuÏel
pfiesto, Ïe má rozdílné pfiíãiny, si myslím, Ïe jsme tomuto nega-
tivnímu jevu svûdky i nyní. V minulosti nám chybûl kontakt se
svûtem. Tam se rodily nové metody a armády odborníkÛ s od-
born˘m vzdûláním pfiem˘‰lely o cestách kupfiedu. Dnes jsme
zase svûdky nahrazování jezdeckého umûní nákupy koní a vel-
mi ãasto mÛÏeme pozorovat i metodu: úãel svûtí prostfiedky.

Základní problém vidím v tom, Ïe bylo a bohuÏel stále je
poniÏováno základní klasické jezdectví, které, jak stále vûfiím,
je klíãem k celé vrcholovû v˘konnostní stavbû.

Jezdci neradi hledají chybu v sobû. Nechtûjí se dlouho uãit,
chybí jim trpûlivost. Chtûjí skákat, závodit a ne zcela umût jez-
dit. âi lépe fieãeno, v˘sledek v soutûÏi je pro nû potvrzením
vlastního umûní. V‰ichni chtûjí soutûÏit a nevadí jim jak vypa-
dají sami ani jak vypadá jejich kÛÀ.

Jedinou cestou je nároãnost na sebe sama. Jezdci i trenéfii
se musí snaÏit od samého zaãátku dûlat v‰e super, tzn. lépe neÏ
dobfie. K tomu ale musí b˘t v‰ichni ochotni v prvé fiadû pfie-

m˘‰let o sobû a sv˘ch nedostatcích a nikdo by nemûl uvûfiit to-
mu, Ïe se dají urãité etapy jezdeckého vzdûlání pfieskoãit.

Je pravda, Ïe jsem sice velmi ãasto tázán na radu k nûjaké-
mu problému, ale bohuÏel jsem se s tím setkával v minulosti
a setkávám i nadále, Ïe jezdci nechtûjí ani tak radu jak postu-
povat, ale chtûjí rychlé fie‰ení. A rychlá fie‰ení u koní neexistují.
V˘sledky se dostavují pomalu a to jen na základû systematické
a dlouhodobé práce. V‰e ostatní jsou jen triky a improvizace.
S tûmi to v‰ak jde rychleji a lehãeji. Uznávám, Ïe i ty mají v jez-
deckém sportu místo, ale systém jimi nelze nahradit.“

Vidíte to tedy s na‰í jezdeckou budoucností ãernû?
Po jezdecké stránce se mnohé zlep‰ilo, ale celková úroveÀ

jezdecké kultury je stále jen velmi malá. V pfiístupu k v˘cviku
chybí trpûlivost. Do jisté míry máte pravdu, Ïe chybí patfiiãné
autority. I kdyÏ jsme se v posledních letech snaÏili tuto absen-
ci nahradit osobnostmi se zahraniãí, tyto aktivity v sobû skr˘-
vají mnohá nebezpeãí. Krátkodobá soustfiedûní jsou jistû velmi
vítaná pro vzdûlané jezdce. Pro ostatní sebou nesou mnohá ri-
zika. Prvé z nich je, Ïe nedostateãnû vzdûlan˘ jezdec nepocho-
pí co mu chce ‰piãkov˘ trenér sdûlit. Druh˘m nebezpeãím je, Ïe
takov˘ odborník brzy pochopí, Ïe jeho snaha je zcela marná
a tudíÏ tady nûkolik dní prostû vydrÏí a víc ho nezajímá. A tfie-
tím problémem je do jisté míry zmatení v˘uky v pfiípadû, Ïe
ménû zku‰en˘ jezdec absolvuje nûkolik krátkodob˘ch trenin-
kov˘ch pobytÛ u rÛzn˘ch odborníkÛ.

Více neÏ na jezdecká soustfiedûní bych navrhoval soustfiedit
se na práci s trenéry a roz‰ifiovat jejich vzdûlání jako nositelÛ
odbornosti. K tomu v‰ak musí b˘t v prvé fiadû zájem z jejich
strany. A zde musím opût zdÛraznit, Ïe klíãem k dlouhodob˘m
úspûchÛm je klasické jeÏdûní.

(Pokračování na str. 34)

(Pokračování na str. 34)

V˘znaãnou postavou na‰eho skokového sportu se bûhem
posledních let stal majitel stáje BOST Bohumil Starnovsk˘.
ProtoÏe druhá pÛlka leto‰ní skokové sezóny patfiila témûfi úpl-
nû stáji BOST, poÏádali jsme i jeho o rozhovor:

Pane Starnovsk˘ pfii v‰ech dÛleÏit˘ch setkáních je
pfiipomínána Va‰e pûtibojafiská minulost ozdobená
stfiíbrnou medailí OH 1976 v Montrealu. ¤eknûte
nám o své pûtibojafiské kariéfie nûco podrobnûj‰ího.

„K pûtiboji mû nepfiivedla Ïádná rodinná tradice, ale náhod-
né rozhodnutí rodiãÛ v m˘ch deseti letech. V té dobû, to byl rok
1963, byl pûtiboj docela na dnû, i kdyÏ oproti jezdectví pfieci jen
úplnû neztratil, alespoÀ díky jednotlivcÛm, kontakt se svûtem.
Na konci 50. let byl napfi.: K. âern˘ ãtvrt˘ na MS a mé generaci
byl vzorem P. Kupka. Ten v roce 1967 získal na MS 7. místo.

Moje ‰tûstí bylo, Ïe právû s mojí generací zaãal opût praco-
vat v padesát˘ch letech politicky problematizovan˘ K. BártÛ.
V té dobû byly v Praze jen dva oddíly - Lokomotiva a Sokol Ky-
je. Lokomotiva byla právû pod vedením K. BártÛ v˘raznû lep-
‰í a tam v kolektivu asi 20 m˘ch vrstevníkÛ, zaãala cesta na-
‰eho olympijského tria (Adam, BártÛ, Starnovsk˘). ·tûstím pro
pûtiboj bylo i to, Ïe skuteãnou velmocí tohoto sportu bylo Ma-
ìarsko, které bylo ve skupinû tehdy nám spfiátelen˘ch zemí
a tudíÏ na‰e cesta na svûtové soutûÏe nebyla tak nesnadná.

První skuteãn˘ úspûch se dostavil pfii MS v Moskvû v roce
1976, kde jsem byl ãlenem bronzového druÏstva (BártÛ, Star-

novsk˘, Bako‰). V následujícím roce bylo MS v Mexiku a to by-
lo na na‰e moÏnosti daleko. Tûsnû pfied tím jsme v‰ak na me-
zinárodním mistrovství âR porazili Maìary, ktefií nakonec
v Mexiku zvítûzili. Na tomto MâR 1977 jsem získal stfiíbro. Ví-
tûzem se stal Polák J. Peãiak, kter˘ stál o rok pozdûji v Mon-
trealu na stupni nejvy‰‰ím.

Na‰e forma byla pfied nadcházejícími OH podloÏena i úspûchy,
ale definitivní rozhodnutí o Montrealu padlo pfii nejvût‰ích tehdej-
‰ích pûtibojafisk˘ch závodech Honved Cupu v Budape‰ti. Ná‰ t˘m
tam obsadil v konkurenci nejlep‰ích svûtov˘ch celkÛ 2. místo.

Pokud vzpomínám na Montreal byl to pochopitelnû obrov-
sk˘ záÏitek. Letûli jsme olympijsk˘m speciálem a pro vût‰inu
z nás to byla první cesta do zámofií. Vzpomínám si ov‰em také
na to, jak jsme byl ve své mladické naivitû pfiekvapen˘, Ïe vût-
‰ina funkcionáfiÛ âSTV, ktefií nás doprovázeli, se více neÏ
o sportovce a OH starala o v˘‰i sv˘ch diet a nákupy.“

Byl jste v tu chvíli jiÏ jezdcem nebo se Vá‰ zájem
o konû dostavil aÏ pozdûji?

„Îe mû konû oslovili velmi brzy dokládá jeden z m˘ch prv-
ních rozhovorÛ, nûkdy kolem roku 1971, ve kterém jsem pro-
hlásil, Ïe po pûtibojafiské kariéfie si koupím vlastního konû. Ta-
ké si vzpomínám, Ïe i kdyÏ jsme nemûli moÏnost nav‰tívit
v Kanadû jezdecké soutûÏe, pfieci jenom jsem nûco zahlédl.
Jezdecká zkou‰ka pûtiboje se konala tak jako v‰echny jezdec-
ké discipliny na závodi‰ti v Bromontu a pfii na‰í prohlídce pro-

bíhala právû soutûÏ v‰estrannosti a pamatuji se, jak jsem pfii
práci vidûl princeznu Annu a jak mû zaujal její krásn˘ tmav˘
ryzák. Na centrálním stadionu jsem pak také vidûl pfiekáÏky
skokové soutûÏe jednotlivcÛ, které mû sv˘mi rozmûry doslova
vyrazily dech. Vedle jezdectví jsem v‰ak mûl je‰tû velmi blízko

Není to tak dlouho, co byl J. Pecháček sám
v roli posluchače
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Vy tedy nevûfiíte na samovolné zlep‰ení odbornos-
ti díky jezdeck˘m vzorÛm?

Vzory byly a jsou dÛleÏité. Na‰e uzouãká ‰piãka v‰ak sk˘-
tá jisté riziko. Globálnû b˘vají vzorem jezdcÛm ti nejlep‰í.
V na‰ich podmínkách, kdy nejlep‰ích je jen nûkolik, se mÛÏe
velmi snadno stát, Ïe se takov˘m vzorem stane i naprostá in-
dividualita. Tou b˘vá tfieba i dlouhodobû v˘konn˘, jezdec jehoÏ
napodobování v‰ak nikam nevede.

A co konû. Jak za to v‰e mohou konû?
V‰eobecnû vidût problém v koních vidím jako dal‰í ná‰ za-

peklit˘ problém. Svádût ve v‰eobecné v˘konnosti neúspûch na
konû nikam nevede. Je jasné, Ïe pro vrcholov˘ sport potfiebu-
je jezdec ‰piãkovû nadaného konû. Ale zde si je nutno uvûdo-
mit, Ïe v na‰ich v˘konnostních úrovních, kdy se drtivá vût‰ina
jezdcÛ pohybuje v úrovni do 120 cm, ãi spí‰e do 110 cm, se vÛ-
bec nejedná o konû a v‰e je jen v lidech.

Va‰e názory jsou tedy jasné. V souãasnosti jste
ãlovûk, kterému byla svûfiena âJF práce s mládeÏí. Co
hodláte udûlat?

V prvé fiadû musím vyslat ke v‰em zainteresovan˘m signál,
Ïe rozhodnû nebudu nûkoho k ãemukoliv nutit. BohuÏel zde se
projevuje urãit˘ negativní rys toho, Ïe ze státních prostfiedkÛ
pfieci jen pfiiplynou peníze na rozvoj mládeÏe. A najednou
mám pocit, Ïe nûktefií jezdci, ãi lépe fieãeno trenéfii vysílají své
svûfience na soustfiedûní ne proto, aby se nûco nauãili, ale pro-
to, Ïe je to zadarmo. Ze strany trenérÛ také nûkdy cítím urãi-
tou rivalitu a i ta by se mûla odstranit. V prvé fiadû tím, Ïe jsem
pfiipraven pracovat právû s trenéry, protoÏe oni jsou v domá-
cích podmínkách nositeli odbornosti. A v druhé fiadû tím, Ïe
bych chtûl vypracovat systém, kter˘ by cestu do reprezentace
neuzavíral nikomu, kdo prokáÏe v˘konnost, bez ohledu na to,
zda se mnou spolupracovat bude ãi nikoliv. Chci aby práce pod
m˘m vedením nebyla pro nikoho Ïádnou povinností, ale aby
byla urãit˘m partnerstvím mezi mnou a trenéry, ze kterého vy-
plynou pro v‰echny nové poznatky.

PouÏil jste termín reprezentace. Jak si pfiedstavu-
jete juniorskou reprezentaci?

Hned na poãátku roku musí na základû v˘konnosti pfiede-
‰lé sezóny vzniknout plán na‰ich sportovních ambicí a tuÏeb.
Podle tûchto ambicí by mûl dohodou v‰ech stran (trenér, re-

prezentaãní trenér, âJF) vzniknout plán startÛ a tomu by mûl
b˘t poté plnû podfiízen prÛbûh sezóny. Akceptace této spoleã-
né dohody by pak byla závazkem a ten kdo by ji v prÛbûhu
roku pfiestal svévolnû plnit, by si nemohl na reprezentaci ãinit
Ïádné nároky.

To znamená, Ïe bych mûl v prÛbûhu celé sezóny moÏnost
práci a její v˘voj sledovat, eventuelnû korigovat. V leto‰ním ro-
ce sice byla jarní soustfiedûní, ale ta samotná na celkov˘ v˘-
sledek sportovní v˘konnosti nemûla Ïádn˘ vliv. V Ïádném pfií-
padû nechci mít nûjaké právo veta, ale kaÏd˘ reprezentant
zastupuje v zahraniãí v prvé fiadû âeskou republiku a za úro-
veÀ této prezentace budu mít odpovûdnost.

Jak si pfiedstavujete pfiímo rok 1999?

(Dokončení ze str. 33)

(Dokončení ze str. 33)

Hned v únoru bude nutné provést urãitou inventari-
zaci koní, ktefií budou na‰im juniorÛm k dispozici. Zim-
ní schÛzka také musí udûlat jasno ve startovních prefe-
rencích a doufám, Ïe v‰ichni pochopí, Ïe finanãní
v˘hodnost startÛ musí jít u juniorÛ stranou.

Po dohodû o podobû sezóny, o které jsem jiÏ mlu-
vil, by byla jiÏ moje trenérská úloha pasivní a omezil
bych ji na konzultace s trenérem. Zde budu ov‰em vy-
Ïadovat komunikaci a rozhodnû nechci aby akceptace
m˘ch názorÛ byla jen pfiedstíraná. JiÏ v minulosti jsem
se setkal s tím, Ïe trenér v‰emu pfiisvûdãoval, ale pak
postupoval stejnû podle svého. V takov˘ch pfiípadech
budu radûji, kdyÏ nebude moje spoluúãast vyhledává-
na a pak mû musí pfiesvûdãit v˘konnost.

V roce 1999 je ME juniorÛ ve ·v˘carsku a âR by se
mûla zúãastnit. Vysoká v˘konnost pro úãast na ME by
mûla b˘t nezbytná a mûly by jí v roce 1990 provûfiit
nejménû dva zahraniãní starty. Prv˘ lehãí hned v po-
ãátku sezóny a v jejím prÛbûhu pak druh˘ obtíÏnûj‰í,
kter˘ bude jakousi generálkou. Vûfiím, Ïe v pfiípadû po-
tfiebné v˘konnosti budou na tyto starty i finance
a v tom mají nejmlad‰í jezdecké kategorie pfieci jen
i státní privilegium.

To je vrcholov˘ sport. A jak byste chtûl
ovlivnit úroveÀ juniorského jeÏdûní celoplo‰nû?

To jiÏ není v silách jednoho ãlovûka, ale musí se od-
víjet od celospoleãensky zpracované koncepce jezdec-
tví. Znovu opakuji, Ïe jedinou cestu a zvlá‰tû u dûtí, vi-
dím v dÛsledné preferenci klasického jeÏdûní a pfiijetí

názoru, Ïe se nejedná jen o v˘kon, ale i o estetick˘ projev. Zde
musí sehrát nezastupitelnou úlohu stylové soutûÏe, které vidí-
me v celé vyspûlé Evropû a v nûkter˘ch zemích není nejmlad-
‰ím jezdcÛm ani do jin˘ch soutûÏí pfiístup. Takové koncepãní
volbû v‰ak musí pfiedcházet dÛsledná práce s rozhodãími, kte-
fií jsou v té chvíli tûmi, ktefií udávají smûr. V pfiípadû, Ïe dostá-
vají jezdci díky rozhodnutí chybné signály, celá práce pfiichází
vniveã. Pokud by byla nastoupena tato cesta, vûfiím, Ïe by se
kladnû projevila i na v˘konnosti koní, protoÏe stejnû jako se
dá zkazit jezdeck˘ v˘voj dítûte, je‰tû vût‰inou více nenapravi-
telnûji se pfiedãasn˘m soutûÏením pokazí kÛÀ.

Dûkujeme za rozhovor

k ‰ermu a souãasnû s pûtibojem jsem patfiil k republikové ‰piã-
ce ‰ermífisk˘ch specialistÛ.“

OH v Montrealu byly Va‰ím sportovním vrcholem?
„Pokud se t˘ãe úspû‰nosti tak urãitû. Pokud se t˘ãe formy

tak mû je‰tû ãekaly velmi dobré ãtyfii roky, kdy jsem pravidelnû
získával na MâR zlato ãi stfiíbro. V roce 1979 jsem byl 11. na MS
v Budape‰ti a po velmi dobré sezónû 1980 jsem odjíÏdûl na dal-
‰í OH do Moskvy s velik˘mi ambicemi. Tam mû v‰ak ãekal nej-
vût‰í zklamání mé sportovní kariéry, kdy jsem po suveréním ví-
tûzství v jízdû, pravdûpodobnû psychicky neunesl tíhu favorita
a jiÏ se mi vÛbec nic nedafiilo. Pfies mojí ‰ermífiskou specializaci
jsem právû v ‰ermu skonãil hluboko v poli poraÏen˘ch a kdyÏ
na to vzpomínám musím fiíci, Ïe OH v Moskvû pro mû zname-
naly nejstra‰nûj‰í sportovní záÏitky kariéry. V následujícím roce
jsem je‰tû zaãal s pfiípravou, ale pak se v‰e zlomilo a s pûtibo-
jem jsem se definitivnû rozlouãil. Chvíli jsem je‰tû ‰ermoval, ale
pfiestoÏe jsem patfiil do trojice nejlep‰ích ãeskoslovensk˘ch ‰er-
mífiÛ, brány reprezentaãního druÏstva mû zÛstaly uzavfieny.
A tak jsem se rozhodl splnit slova ze zaãátku sedmdesát˘ch let
a u V. Chaloupky jsem si koupil prvního konû, kter˘m byl ang-
lick˘ plnokrevník MON (Locarno - Mona), kterého jsem mûl
ustájeného v ·eberovû u p. Trojana a zaãal jsem jezdit na koni.“

Va‰e jezdecká kariéra je stále je‰tû velmi ãerstvá
a v podstatû se ani nedá fiíci, Ïe by byla ukonãena,
protoÏe Vás stále je‰tû obãas mohou diváci sportov-
ních soutûÏí v sedle zahlédnout.

„To je sice pravda, ale skuteãné sportovní ambice jiÏ ne-
mám. Za jak˘si konec mé jezdecké kariéry povaÏuji rok 1995,
kdy jsem nejvíce úspûchÛ dosahoval v sedle koní BENY EX I.
a II. a nûkolikrát absolvoval i soutûÏ úrovnû -ST-. Tehdy jsem
se ale rozhodl uskuteãnit svÛj dal‰í zámûr a sice vytvofiit pod-
mínky pro sport nûjakému dobrému jezdci, kter˘ dokáÏe pfied-
vést konû lépe neÏ já a úãastnit se dál sportovního dûní jako
manaÏer vlastní stáje. V té dobû zrovna o návratu do âR uva-
Ïoval P. DoleÏal a tak stáj BOST dostala nov˘ rozmûr.“

Nechte nás nahlédnout do nitra Va‰ich úvah a pro-
zraìte nám jaké jsou hlavní motivy pro existenci stá-
je BOST a vzhledem k Va‰í „svûtové“ minulosti jaké
máte sportovní cíle.

„MoÏná Vás zklamu, ale nemám Ïádné vzne‰ené cíle jako na-
pfi.: pozvednutí úrovnû ãeského jezdeckého sportu ãi podobnû. Mo-
jí celou sportovní kariérou mû provázel pocit, kter˘ by nejlépe vy-
jádfiil slovy: “nûco„ dûlat co nejlépe a podle sv˘ch moÏností.

I ve vrcholovém sportu jsem pfiíli‰ neplánoval a v‰e vyply-
nulo jaksi samovolnû. Pokud mám hodnotit na‰e tfii spoleãné
sezóny s P. DoleÏalem, nejlépe bych je asi vystihl tím, Ïe se uãí-
me za pochodu a rozhodnû ne v‰e jsme udûlali dobfie. O chy-
bách, které jsem udûlal snad ani nechci mluvit, ale myslím, Ïe
mám jednu dobrou vlastnost. Chyby umím pfiiznat a tím se
z nich doufám umím i pouãit. Pokud se mám pfieci jen nûco od-
halit, tou poslední bylo pfietíÏení KRISE KENTAUR, jednoho
z nejlep‰ích koní, které máme a tím nemyslím jenom u nás ve
stáji. Po jeho opût dobr˘ch v˘konech pfii posledních halov˘ch
závodech ve Svinãicích jsem si pofiádnû oddechl a mrzí mû, Ïe
jsem podlehl tlaku podzimní soutûÏní nabídky a poslal KRISE
po finále KMK a pfied finálem Mach Cupu i na CSIO do Prahy.“

Jakkoliv bylo Va‰e snaÏení v závûru leto‰ní sezó-
ny korunováno snad v‰emi moÏn˘mi úspûchy, cesta
do evropské spoleãnosti je stále je‰tû velmi dlouhá.
Máte nûjaké nejbliÏ‰í zahraniãnû sportovní cíle?

„V pfiípadû, Ïe bude ãeská skoková sezóna tak bohatá jako
letos, nastane u nás zájem o úãast v zahraniãí skuteãnû aÏ ve
chvíli, kdy bude reálná ‰ance na úspûch. K tomu se v prvé fiadû
musí stabilizovat na‰e domácí v˘sledky, které nás vystaví poku-
‰ení konfrontace ze zahraniãní konkurencí. Z tohoto hlediska
pro mû stále zÛstává vrcholem úãast pfii CSIO Praha. Sám zatím
netu‰ím jak˘ je skuteãn˘ potenciál stáje, kterou budujeme.“

Máte pocit, Ïe by k její úspû‰nosti mohlo nûco po-
moci i ze strany na‰í jezdecké organizace?

„Nechtûl bych zde opakovat to co jiÏ fiekli jiní, nicménû vi-
dím velké rezervy ãeského jezdectví v absenci, ãi nedÛslednos-
tech pfii prosazování celkové koncepce a metodiky v jezdeckém
pojetí. V souãasnosti máme asi ‰est jezdcÛ té nejvy‰‰í úrovnû,
ke kter˘m se stále rychleji pfiibliÏují i dva juniofii A. Opatrn˘
a Z. Zelinková. Z nich v‰ichni jezdí rozdílnû a tím demonstrují
absenci jakékoliv jezdecké ‰koly. S v˘jimkou Jifiího Pecháãka,
kter˘ je v podstatû, díky své rodinné tradici, v˘sledkem je‰tû
armádní ‰koly, jsou v‰ichni na‰i nejlep‰í ãásteãn˘mi samouky
a tûÏi‰tû jejich poznání se opírá o vlastní zku‰enosti.

V této chvíli by jim v‰em, podle mého mínûní, pomohl jed-
notn˘ odborn˘ dohled. Dohled nûkoho s vysokou jezdeckou
erudovaností a souãasnû s pfiehledem ve svûtovém vrcholovém
sportu. Nûkoho, kdo by dostal na‰e nejlep‰í jezdce na starost.
Tím ov‰em nemyslím Ïádná krátkodobé soustfiedûní, ale do-
hled minimálnû roãní, ãi je‰tû lépe vícelet˘. Taková osobnost by
mohla pravidelnû nav‰tûvovat na‰e nejlep‰í jezdce a pomáhat
jim s koÀmi dlouhodobû koncepãnû pracovat. Na prÛbûhu
i práce na‰í stáje totiÏ stále zfietelnûji vidím, Ïe díky odstupu,
kter˘ máme od svûtového jezdectví, vlastnû stále jen objevu-
jeme to, co je jinde jiÏ dávno poznané. Práce takového trené-
ra by pak mohla b˘t zdrojem informací a pouãení pro v‰echny
zájemce z okolí nav‰tíveného místa a tím by se jezdecká vzdû-
lanost ‰ífiila i mimo okruh reprezentaãních jezdcÛ. Já osobnû,
ale myslím, Ïe i mnozí dal‰í, by se i na spolufinancování tako-
vého projektu rádi podíleli.“ Dûkujeme za rozhovor.
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MČR Ostrava

MČR Brno

Seniorská skoková špička se sešla k bojům
o tituly na kolbišti Baníku Ostrava 17.-19. čer-
vence. Dvojice stavitelů P. Hudeček a Z. Fial-
ka postavila jezdcům a koním do cesty sku-
tečně mistrovské soutěže, které byly
bezesporu dosavadním vyvrcholením sezóny.

MČR skoky senioři - ženy
1. A. Plimlová - FRESKA (Poříčí)
2. P. Špalková - SINDY MARTEX (Baník)
3. I. Zatloukalová - AROT (Ústí n.L.)

muži
1. T. Navrátil - LE CORDIAL S (Sinus Bříza)
2. J. Jindra - SIRAH (Sp. Poříčí)
3. J. Pecháček - FINN KOREA (Bruntál) J. Koudela - KASMÍR, druhý mezi 6l. koňmi

I ze stříbra měli Špalkovi radostNejlepší žena roku 1998 A. Plimlová (FRESKA)

LE CORDIAL S (nahoře) je silák nad siláky.
To FINN KOREA (dole) zase vše dohoní
neuvěřitelnou šikovností

Drezúrní špička dospělých se sešla k šampionátu 31. 7 - 2. 8. v areálu Do-
sty Brno. Ten se stal jedním z nejlépe vybavených jezdeckých center u nás.

Na startu mistrovské soutěže (2x -IM I-), ve které startovali muži i ženy spo-
lečně, se sešlo 12 dvojic. K jejich objektivnímu posouzení dorazil do Brna me-
zinárodní rozhodčí sbor, ve kterém zasedla vedle slovenských J. Halgoše a
I. Fekára i A. Henriksen a za českou stranu V. Mráz a P. Sedláček. Šampioná-
tovou premiéru proměnila ve vítězství I. Mikolasová s WATZMANNEM.

MČR drezúra senioři
1. I. Mikolasová - WATZMANN (Stará Role)
2. K. Chelbergová - NIGHT CUP (Žižka Praha)
3. D. Komenda - JENA (Caballo Plzeň) (foto -kd-)

Za rozkvětem areálu Dosty stojí J. Charvát
I. Mikolasové gratuloval i
J. Formandl

Dánská jezdkyně A. Henriksen, před rozhodováním mistrovské
soutěž, stačila ještě s KAMÍREM zvítězit v soutěži -JD 97-
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CAC Leasing
Další velkou událostí letošní skokové sezóny byla i Velká cena CAC Leasingu,

kterou při příležitosti 70. výročí jezdeckého sportu v Hradci Králové, pořádal ve
spolupráci s CAC Leasing Hradecký jezdecký klub.

Bohužel letošní deštivé léto až příliš připomínalo loňské a tak pečlivě připravova-
né závody byly na poslední chvíli ohroženy velkou vodou. Naštěstí se díky úsilí or-
ganizátorů nic rušit nemuselo, i když se velká voda podepsala hlavně na ustájení.

V dobré formě se do Hradce dostavil M. Matějka, který také nakonec s LINO J
zvítězil v hlavní soutěži (-ST-) a stal se tak prvým vítězem Ceny CAC Leasingu.

V předposlední soutěži -S- byl nejlepší J. Skřivan s GAR-
GANO WEPOL a gratulaci převzal i od ředitele CAC Lea-
singu v Hradci Králové V. Kováře

Do rozeskakování o vítězství v hlavní soutěži se vedle vítě-
ze a P. Doležala (CRAZY BOY) dostal i J. Jindra se SIRAH

Nechyběl ani F. Vondrák

Domácí zastupoval P. Pejřil s FANYJediná chybička dělila L. Polákovou od postupu do rozeskakování závěrečného -ST-

L. Váňovi (PETARDA-K) z hřebčínu Suchá
se dařilo ve st. obtížnosti do 140cm

Hlavní soutěž sledovali jako di-
váci otec a dcera Gladišovi

Vítěznou trofej předala M. Matějkovi Š. Skalic-
ká, čerstvá mistryně světa v kvadriatlonu
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CCI** Humpolec
Po zrušení jarní CCI* v Hořovicích si museli naši militaristé

počkat na první mezinárodní soutěž až do 30. července, kdy se
rozeběhla soutěž CCI** v Humpolci. V rámci ní bylo uspořádá-
no i seniorské mistrovství ČR ve všestrannosti. K mistrovské
soutěži nastoupilo 12 jezdců a startovní pole mezinárodní sou-
těže obohatila čtveřice Rusů.

MČR senioři všestrannost
1. N. Knopová - VAŽEC (Rudná pod Pradědem)
2. I. Kočík - KAOLIN (Atrium Karlovy Vary)
3. J. Cipra - TRISTAN (Zemský hřebčinec Písek)

Mistrovský titul získala N. Knopová - VAŽEC 

Oficielním veterinářem
soutěže byl Z. Žert, který
rozmlouvá s M. Slezákem.
Ten byl po druhém dni na
třetím místě šampionátu.

Dobrým výkonem v krosu i parkúru si loňský
mistr J. Cipra a TRISTAN vybojovali bronz

Bohužel soutěž museli předčasně ukončit
K. Diringer a TIME OUT ze Žabčic (vlevo).
H. Kutějové (nahoře) to však náladu nezkazilo.

S. Martjanov a PURPUR byli jednou ze
dvou nejlepších ruských dvojic

J. Staněk (vlevo) je po CSI Poděbrady i při CCI** Humpolec ře-
ditelem závodů. Na snímku hovoří s J. Kadavým z JK Smrček.

K tradičním divákům v Hum-
polci patří E. Lust
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CAN Kladruby 
nad Labem

Soutěžím CAN v Kladrubech nad Labem vévodila 7.-9.
srpna kompletní soutěž čtyřspřeží. Program byl ještě dopl-
něn o kombinovaný závod jednospřeží. Kladrubskou sou-
těž ozdobili svojí účastí J. Wolfmayer (Rak.) a F. Auracher
(SRN), kteří se postavili proti sedmi českým čtyřkám. Tři
z nich byly kladrubské a pro P. Vozába byla soutěž výkon-
nostní prověrkou pro stále ještě uvažovanou účast na MS
v Římě. Náš nejlepší vozataj také v drezúrní zkoušce po-
tvrdil svoje postavení, když jako jediný stačil zahraničním
jezdcům. Oproti nim však exceloval i v maratonu a parkú-
ru a stal se tak jasným vítězem soutěže. (foto -zal-)

P. Vozáb měl za sebou čerstvou zkušenost z MS jednospřeží v Ebbsu, kde skon-
čil na 44. místě (vlevo a dole vlevo). Se čtyřkou byl v domácím prostředí nepora-
zitelný (nahoře).

Když jde o soutěž musí přísedící nejen
T. Bartáka i do vody

V Kladrubech si zazávodili i manželé Aura-
cherovi. Felix ve čtyřspřeží a Sabina v jed-
nospřeží.

Jan Jirásek je vedle jezdců Národního hřebčína v čtyř-
spřeží  naším nejzkušenějším driverem

J. Wolfmayer s přehledem zvítězil v drezúře, ale v ma-
ratonu byl až pátý
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CSIO Bratislava

CAI Nebanice

Bohatá domácí nabídka soutěží způsobila prudký pokles
zájmu o zahraniční výjezdy. Jedním z těch neopominutel-
ných však bylo CSIO Bratislava (6.-9.8.), kam i trochu z po-
vinnosti vyjela dvojice J. Skřivan (vpravo) a T. Navrátil (do-
le). I když se nedá říci, že by výkony byly špatné, žádného
výraznějšího výsledku jsme na Slovensku nedosáhli. -kd-

Jeden z vrcholů domácí sezóny dvoj-
spřeží bylo CAI v Nebanicích. Na startu
soutěže se ve dnech 31.7.-2.8. sešlo deset
českých dvojspřeží, dva účastníci ze SRN a
jeden z Polska. Přes početní nevýhodu pro-
kázala německá spřežení v drezúrní zkouš-
ce převahu, ale pro nás povzbuzující bylo,
že naše letošní jednička J. Nesvačil dokázal
obstát i v této konkurenci a svým výsled-
kem se vklínil mezi německou dvojici Töpfer
a Beck.

Sobotní maraton již byl plně v režii J. Ne-
svačila a zdálo se, že mu již celkové vítěz-
ství neunikne. Závěrečný nevydařený par-
kúr však rozhodl o konečném prvenství E.
Becka a J. Nesvačil se musel spokojit se
druhou příčkou. (foto -holc-)

Polsko reprezentoval P. Mazurek

J. Nesvačil se musel spokojit se druhým místem

L. Jirgala byl třetí po maratonu, ale na-
konec skončil až sedmý

Přes velké organizační zatížení soutěžil
i hlavní pořadatel závodů M. Šimáček

A. Soukup (ŠS Lány)

V celkovém hodnocení se na třetí místo do-
stal J. Kohout (Denisa Bratronice)
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S&B Hradec Králové
Kolbiště v Hradci Králové si ani nestačilo vydechnout a již zde byly další

velké závody, tentokrát v pořadatelské režii společnosti S&B Odolena Voda.
Ta si pro svůj konkúr zvolila termín 31.7.-2.8. Třetí ročník závodů byl tentokrát
obohacen o Memoriál Jana Havla (-S+S-), který po rozeskakování vyhrál
P. Doležal s KRISEM. Stáj Bost slavila i podruhé a v podstatě i potřetí, když
hlavní soutěž Velkou cenu S&B vyhrál opět P. Doležal tentokrát s ROMINOU
a druhé místo získal pro stáj Bost T. Navrátil na TURBO.

P. Doležal a ROMINA byli nejlepší

Pomíjivá chvilka triumfu

Výkonům jezdců tleskali (zle-
va) za hradecké Z. Rajmont,
za Moravu R. Havrlant a za
pořadatele V. Hrnčiar

Předseda HJK M. MalečekR. Havrlant sloužil u vody

S Hradeckým jezdeckým klubem je dlouhá léta spjata Z. Ján-
ská, které byl v létě letošního roku udělen čestný odznak ČJF

J. Kutěj ve smutném rozhovoru se Z. Pe-
cháčkovou, který se týkal ztráty AFONA

Když TURBO chce, je nepřekonatelný
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ZPZN Humpolec
Během tří týdnů byli jezdci všestrannosti a

spřežení opět v Humpolci. Finále Zlaté podkovy
Zemědělských novin bylo naplánováno na 21.-
23. srpna a v rámci těchto závodů probíhalo i
mistrovství ČR ve dvojspřeží a čtyřspřeží.

Pořadatelé, jakkoliv zkušení, tak měli opět
plné ruce práce jak skloubit propletenec tratí
spřežení a všestrannosti na různých úrovních.

Se zisku 33. finále Zlaté podkovy se nakonec
radoval J. Krčmář (SIBIRSK) a nejcenější kovy
zápřahových šampionátů si odnesli favorité P.
Vozáb a J. Nesvačil.

MČR dvojspřeží
1. J. Nesvačil (JK Aranka Doubravice)
2. L. Jirgala (JK Telnice)
3. J. Kohout (Denisa Bratronice)

Čtyřspřeží
1. P. Vozáb (NH Kladruby nad Labem)
2. K. Kastnerová (Moravský Krumlov)
3. J. Škodný (NH Kladruby nad Labem)

P. Vozáb a jeho spolujezdec P. Jadrníček je-
li hned první a pak se již mohli dívat

V roli traťového komisaře byl i manažer spře-
žení J. Kunát (dole) či J. Schwarzová (nahoře)

Ve dvojspřeží nedal J. Nesvačil nikomu šanci

O co nejlepší umístění ve Zlaté podkově
bojovali i J. Broža - BARCELONA (vpravo)
a R. Marková - TARZAN (nahoře)
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Mariánské
Lázně

Bělá p. B.

Jedním z důležitých chovatelských i jez-
deckých center západních Čech jsou Marián-
ské Lázně. Zde se pravidelně pořádají jezdec-
ké závody a jedny z nich byly na pořadu 8.-9.
srpna. I zde se konalo další kolo soutěží KMK
a tak se bylo na co dívat. Díval se i vedoucí
střediska V. Nágr (dole). (foto -holc-)

Vítězství v KMK mezi pětiletými si odnesla
COLUMBIE ze stáje Bost

M. Kafuněk - DEKOR

O. Nágr - AQUILAS

T. Kafka - NICOLA

Stále více příznivců si získává i kolbiště
v Bělé pod Bezdězem - Páterově. Soutěžní
aktivity zde vyvrcholily 22.-23. srpna, kdy byla
na programu i prémiovaná soutěž -ST-. Vítěz-
ství v ní získala I. Zatloukalová s AROTEM
z Tatranu Ústí nad Labem (vpravo).

Mezi diváky byl Z. Žert st. (vlevo) a R. Halbich

Pořadateli v Bělé jsou otec a syn Vackovi

M. Lasabová s FORS-GEDOS ze stájí
J. Vaňhy dosahovala velmi dobrých výsled-
ků v průběhu celé sezóny

O vítězství v hlavní soutěži bojoval i M. Ši-
mun s QUEBECKEM ze stáje Seco Praha

aHlasatelství se v Páterově ujal J. Souček
a členem rozhodčího sboru byl i J. Němec
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Plzeň-Bory

CDI Nebanice

Drezúrní středisko v Plzni-Borech
a Caballo Plzeň uspořádaly ve dnech
21.-23. srpna Velkou cenu Plzně v
drezúře. V nižších soutěžích se na
pořadatele snesla opět záplava při-
hlášek a tak se soutěžilo na dvou ob-
délnících od rána do večera. Na
středních či těžších úrovních již byla
startovní pole chudší. V nich domino-
vali naši nejlepší a své pozice na če-
le drezúry potvrdila letošní mistryně
ČR I. Mikolasová s WATZMANNEM.

V drezúrní společnosti západních
Čech nikdy nechybí O. Pešek a
M. Perníčková

V pátečním Kür zvítězil V. Čmolík

Za organizační stránku ručí na
Borech V. Jáchimová

Na I. Mikolasovou dohlížel její otec W. Plotzien

Jediné drezúrní mezinárodní závody roku
uspořádali v České republice manželé Ši-
máčkovi v Nebanicích. Postavit se po bok
osmi německým jezdcům v těžkých soutě-
žích se odhodlali jen zástupci TJ Žižka Pra-
ha, Havl.Brodu a Staré Role. (foto -holc-)

H. Jeřábková (KAMILA) byla za ČR nejlep-
ší v nedělním Kür (vpravo)

K. Chelbergová (NIGHT CUP) tentokrát ne-
byla tak úspěšná (úplně vpravo)

Přes vytrvalý déšť předváděl R.
Disterer  (vlevo) vrcholnou drezúru
a v jeho šlépějích bude nesporně
kráčet jeho 13letý syn Jan (vpravo)

Eva Šimáčková
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VC Plzeň
Velká cena Plzně rozhodně patří k vrcholům západočeské

skokové sezóny. Stejně tomu bylo i letos ve dnech 28.-30.
srpna. Opět nechybělo skákání při umělém osvětlení a nej-
vyšší řadu skoků (165cm) zdolal M. Pěchouček (KUWAIT).
Nedělní hlavní soutěži, Ceně magistrátu města Plzně a Na-
dace 700 let města (-ST-), předcházelo skákání do 130 cm,
kde nejlepší formu prokázal AKTIV ze stáje Sinus Bříza. Svo-
je schopnosti potvrdil i v -ST-, které  vyvrcholilo rozeskako-
váním tří koní. T. Navrátil s AKTIVEM (Sinus Bříza) opět zví-
tězil, tentokrát nad J. Jindrou (SIRAH) a M. Šoupalem
(SPOTLIGHT 7). AKTIV tak zopakoval své vítězství z roku
1997, kdy ho však ještě jezdil J. Jindra.

V soutěži -S- se dařilo i A. Tomanové s MYKONOS-4

To že vyhrál T. Navrátil zase úplně každého
nezajímalo

Jitka Opatrná z Hořovic je poně-
kud ve stínu svého bratra Aleše.
O tom, že i ona je v sedle jako
doma, přesvědčila diváky na kol-
bišti Slávie VŠ Plzeň na LIPA-
NOVI.

Šéfem na kolbišti byl
Jindřich Petr

Objektivem závody sle-
doval T. Holcbecher

Na Slávii na vše dohlí-
ží Jan Stroner

V Plzni nechyběl ani čerstvý sedmdesátník J. Šůs a kla-
tovský M. Urban

Z. Hruška - TOROS

Z. Krpela (vlevo) i V. Vladař jsou pořád v dobré náladě
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Finále KMK Nový Jičín

Nejslavnější byla stáj Bost, které se povedl hattrick vítězstvím
ve všech třech kategoriích. Gratulace přijímal pochopitelně i P.
Doležal, na snímku za vítězství KRISE mezi šestiletými

Nejlepší koně ze seriálu soutěží Kritéria mladých koní a všichni komi-
saři se k letošnímu finále KMK vydali do Nového Jičína. Tandem S. Ho-
šák a V. Csabi zde uspořádali finále na špičkové organizační i společen-
ské úrovně, které podtrhlo prestiž celého systému kritériových soutěží.

Přestávky byly příležitostí pro
společenská setkání, v jejichž
centru byl  S. Hošák (vlevo)

Jeden pohár za KRISE, jeden za COLUMBII a jeden
CANTA Z a k tomu gratulace od šéfů holandského chovu

V. Csabi se těšil na GRAF
CZECHA (vlevo), kterému
však chyběla špetka štěstí.
V každém případě je jeho stáj
plná krásných hanoveránů.

Ze stáje Měník Humburky při-
jela na finále TARA a M. Ku-
bištová

D. Misař (vpravo) a K. Regner

Sponzor Tonak Nový Jičín okloboukoval všechny komisaře
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Hradec n. M.
Hradec nad Moravicí není rozhodně

v jezdeckém sportu žádným nováčkem.
S příchodem J. Živníčka však dostalo toto
místo nové zdroje inspirací a tak bylo letos
o tomto středisku více slyšet. V průběhu ro-
ku uspořádali v Hradci nad Moravicí několik
závodů a pořadatelské aktivity vyvrcholily
9. srpna pořadatelstvím prvního Hradecké-
ho skokového derby. JK Hradec n.M. a
1. Hradecká zemědělská a.s. připravily sou-
těže skutečně hodné toho jména se zařa-
zením terénních skoků a přes 1000 m dlou-
hým kursem. Zda byl v Hradci n.M. položen
základ nové tradice uvidíme v příštích le-
tech. (foto -jge-)

Když se pořádají závody tak
musí tátovi pomáhat každý

Kolbiště v Hradci nad Moravicí zná dobře i majitel a jezdec stáje Spolfinn
Bruntál J. Vala (FINN KURÝR)

J. Živníček vedle své aktivity organizační nezapomíná ani na
sport (na snímku v sedle LAMBA)

Soutěže v Hradci zpestřilo i předvedení his-
torické hasičské stříkačky

První soutěž Hradeckého skokového derby
získal Z. Babor s LIBÉRÍ (Beskyd Dobrá)

Stáj v Hradci nad Moravicí je domovem pro
stáj Vítek, jejíž ústřední postavou je M. Ví-
tek. Ten měl letos s TOPIKEM velmi dobrou
sezónu a mimo jiné byl i druhý v -ST- při
1. ceně Hradce nad Moravicí 26. července.
Určitě si nemohl ke svým šedesátinám přát
lepší dárek.

V oblastním šampionátu juniorek byla
v Hradci nejúspěšnější M. Malinová (LESK)

Při červnových závodech soutěžil i J. Kincl
(FINN) z Horymasu Horní Město
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Lysá n. Labem
Kůň ’98

Těšíme se na vás opět
v roce 1999

In expo group s.r.o. Zlatnická 6, 111 21 Praha 1
Tel.: 02/21 87 72 51, 02/232 06 66

Fax: 02/232 48 28

Výstava tentokrát vstoupila i do města.V zám-
ku byly uspořádány závody a veřejnost se
mohla svést v replice dostavníku, ve kterém
byli zapřaženi starokladrubáci T. Bartáka

Výstava v Lysé nad Labem má za sebou
další úspěšný ročník. Více než 20 000 divá-
ků vidělo během tří dní nejen komerční část
výstavy, ale i doprovodný program, který té-
měř nepřetržitě probíhal na nádvoří výsta-
viště. Diváci si mohli prohlédnout přes
70 koní téměř dvaceti plemen a pochopitel-
ně nakoupit vše potřebné pro koně s široké
nabídky vystavovatelů.

Mezi ty kdo udělují ceny se letos zařadil
i časopis Jezdec a naše redakce se roz-
hodla udělovat cenu za „mimořádný přínos
při celospolečenské propagaci koní“ Prv-
ním oceněným se stal ředitel NH N. Záliš za
překrásnou publikaci „Jeho milosti císařské
obora koňská“.

Tři dny program neúnavně moderovala
M. Barešová

Výstava v Lysé je z notné části prací novi-
náře J. Křepelky

Jedním z organizátorů programu byl i
M. Košan z Asociace svazů chovatelů koní

Cenu uděloval i časopis Playboy a jejich oce-
nění získal CANTO Z (Cantus) stáje Bost

Westernový program se opět neobešel bez
V. Pulpánové z Equus Kinsky
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CSIO – W  Praha
Vrcholem naší jezdecké sezóny a svátkem všech příznivců skokového

sportu jsou naše oficielní závody. Bohužel letos utrpěly deštivými dny  10.-
13. září natolik, že pořadatelé byli nuceni sáhnou i po krajním řešení a ně-
kolik soutěží kvůli počasí zrušit. Naštěstí Velkou cenu zachránila nejen
skutečnost, že v závěru konkúru déšť přeci jen poněkud ustoupil, ale
i obětavost pořadatelů. Ti několikrát přestavovali parkúr Velké ceny, aby
byl kurs veden po poněkud lepších místech rozmoklého kolbiště.

Ve společnosti krásných žen zapomínal ředitel závodů J. Žižka na deštivé starosti

Ve světovém poháru východní Evropy se Řekové dostali na
přední pozice. Potvrzovala to svými výkony i M. Marinopoulou
(ENGLEBERTA).

Pod střechou byla pohoda. (J. Pellar, J. Kuška)

Ve veterinárním týmu byla tradičně H. Pokorná a německý vete-
rinář J. Kördel

Jezdecký televizní přenos si každoroč-
ně nenechá ujít komentátor V. Drbohlav

Nebezpečný koktejlový stánek byl i dí-
ky počasí v obležení. V objektivu uvíz-
la O. Havrlantová z Frenštátu p.R.

Když je povodeň musí pomáhat
každý, jak dokládá foto J. Skřivana.

Postrachem nepozorných konzu-
mentů nápojů byli dva sběrači leckdy
poloplných lahví Neumann–Bašta.
S nástupem plechovek mají utrum.

Sklárny J. Rückla opět nadělovaly krásné poháry a z toho nejdůle-
žitějšího za Pohár národů se radoval vedoucí německého týmu
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Svým výkonem ve Velké ceně Prahy potvrdila své postavení na čele žebříčku centrální Ev-
ropy Řekyně E. Drakatou - Murphy

Důležité jezdecké akce v Čechách i v Evro-
pě neúnavně navštěvuje M. Píšová

Dvě nuly se objevily u J. Hatly v soutěži pro dva koně a jed-
noho jezdce a znamenaly nejlepší český výsledek a 5. místo.
Že byla trojice z hřebčína Měník Humburky každý věděl, po-
dle jména bílého stylaře - SAHIB KUBIŠTA.

Američtí patrioti si přivez-
li i nápis na stáj

V českém týmu byl i V.
Hadžia (NASSIR) z Tar-
pan Odolena Voda

Ani tentokrát nechyběli v Praze při Poháru národů významné celebrity evropského jezdectvíLetos již pokolikáté - samá voda



Ve VC  měla ČR dvakrát blízko k rozeskakování. Jedna chyba od něho dělila jen
T. Navrátila (AKTIV) a J. Skřivana (foto) s LABE JEFF LB TECH (foto -holc-)

Po zrušení předchozích soutěží si na Velkou cenu troufli i I. Za-
tloukalová - AROT (vlevo dole) a K. Papoušek -GAL (foto -holc-)

Vítězství si nakonec odneslo Holandsko. Zajistila to A. Hoorn a HAS-
CAL, které blahopřál i předseda A-skupiny FEI, Řek F. Serpiery
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Chotýšany
Mach Cup

Již v loňském roce ohlášený superdoto-
vaný seriál jezdeckých soutěží Mach Cup
udělal z jezdeckého střediska P. Macha
v Chotýšanech rázem centrum českého
skokového sportu.

I když bylo díky stavebnímu zdržení prvé
kolo seriálu zrušeno, 14. června se začal
psát první ročník soutěže, která se od po-
čátku netají značnými ambicemi. Letošní
seriál, ve dnech 14. června, 4. července,
15. srpna i se svým finálovým vyvrcholením
25.-27. září, byl určen pouze českým jezd-
cům, ale pořadatel již ohlásil svojí budoucí
snahu o mezinárodní společnost.

A tak letos byla ještě cesta za statisíco-
vými dotacemi českým jezdcům zcela otev-
řena, ale již pokračování roku 1999 přizve
k soutěžím i zahraniční jezdce.

Vzhledem k letošní absenci našich za-
hraničních aktivit to bude možná dobře. Na
druhé straně však doufejme, že se další na-
še kolbiště nestane snadným finančním
zdrojem pro s námi jej obtížně srovnatelné
konkurenty.

Soutěže byly určeny dvěma kategoriím. První kvalifikaci A-skupiny vyhrál J. Pecháček
s AFONEM a bohužel jen nakrátko jsme se mohli těšit na novou koňskou superhvězdu.

Jako většinu důležitých parkúrů i ty
chotýšanské stavěla A. Tůmová

V Chotýšanech se rozhodovalo i o účasti Z. Zelinkové (foto)
a A. Opatrného na ME do Portugalska

O KRISOVI věděli odborníci již v předchozím roce. Letos ho však,
po třech chotýšanských kvalifikačních vítězstvích, zná v ČR každý.

Ve druhé kvalifikaci dokázala
KRISOVI stačit jen LIPKA UNI-
REM a M. Matějka (Chomutov)

S hřebcem RADEGAST se Hošá-
kovi skutečně strefili do černého.
Potvrzením je nejen třetí místo ve
finále B skupiny, ale hlavně jeho
precizní celoroční práce Spokojený P. Doležal
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J. Skřivan nechyběl téměř na žádném deko-
rování. Na stužku nejvyšší, však nedosáhl.

B finále všem vyfouknul P. Humplík (MANDY CIMINGA) z Opavy.
Jeho trenér V. Hruška (vpravo nahoře) se proto mohl usmívat.

Na finále se nečekaně
objevil i odborník ze za-
hraničí. Trenér P. Blaho,
který je sice slovenské
národnosti, trvale však
působí v USA

J. Jindra hrál nejvyšší hru se SIRAH. Snažil se však i s LE NOIR.

Závěr letošních Chotýšan a prvá dvě místa v Poháru A získal
pro stáj Sinus Bříza T. Navrátil, AKTIV a LE CORDIAL SMistryně ČR A. Plimlová bodovala v sedle FRESKY a VENDULY (foto)

V táboře stáje BOST vládla třikrát radost za KRISE a jednou za CRAZY BOYE

M. Matějka šetří kroky



MS Řím
Celý jezdecký svět se na přelomu září a říj-

na vypravil do Říma. Z ČR se chystal J. Skři-
van, čtyřspřeží z Národního hřebčína a voltiž-
ní skupina. Nakonec hájila české barvy pouze
voltiž, za což jí patří uznání. Naše skupina se-
stavená tentokrát ze cvičenců Tlumačova
a Frenštátu pod Radhoštěm, cvičila na koni
oddílu Voltiž Tlumačov GENIUS 15, pod vede-
ním lonžérky P. Neprašové. K mistrovské se-
stavě nastoupili cvičenci M. Surýnek, L. Šico-
vá, L. Davidová, K. Vlková, S. Blažková, K.
Mertová, L. Vykrentová, J. Dujíček a P. Eim
a skončili celkově na 7. místě (dole). Z jedno-
tlivců byl nejlepší D. Blažek, který skončil de-
sátý. V dívkách ČR do finále nepostoupila
a nejlépe si vedla S. Blažková (22.)

V sestavě naší skupiny nechyběly nejnáročnější figury. Jednu
z nich předvádí trojice L. Šicová, M. Surýnek a K. Vlková
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CCI* Karlovy Vary
Do společnosti mezinárodních pořadatelů vstoupil

v roce 1998 i Český jezdecký klub Karlovy Vary, který
reprezentuje V. Balcar. Jeho CCI* které se konalo 2.-4.
října bylo po všech stránkách vydařenou akcí a do za-
hraničí vyslalo zřetelný signál o novém evropském po-
řadateli. Dostihové závodiště v Karlových Varech tak
výborně završilo etapu své přeměny ve špičkový pro-
stor pro soutěže všestrannosti a Karlovy Vary získaly
na oplátku další přitažlivou akci s příslibem minimálně
středoevropského věhlasu. (foto -holc-)

Bez sponzorské pomoci by se však pořadatelé neo-
bešli. Zcela zásadní úlohu zde hrála Pojišťovna Zürich
a po celou dobu závodů byli přítomni generální ředitel
J. Boček (vlevo) a jeho zástupce M. Jakeš.

Nejlepší pozici pro ČR vybojovala domácí juniorka D. Bal-
carová s NAVIGACÍ, která se umístila celkově osmá

L. Vrtek z JK SOUz H. Heřmani-
ce měl v ohni hned dvě želízka.
Lépe si vedl s DINÁREM (foto)
a byl 11., (s DOMINANTEM 19.).

Hlavním rozhodčím byl bývalý ra-
kouský jezdec H. Eisenstedter

Nejslavnější jméno přivezla do
Karlových Varů švédská ekipa.
Olympionik P. Fredricson a PE-
ARLESS PHIL (i vpravo) nako-
nec splnili papírové předpoklady.

S dvojicí „hlavních“ P. Veselovským (vlevo) a V. Balcarem
(uprostřed) hovoří manažer komise všestrannosti A. Klauz

Z Čechů byl P. Mack a DIEGO nejlepší v dre-
zúře. Bohužel soutěž nakonec nedokončili.

Polka J. Krzyžanowská – DOLUS
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Podzimní halová sezona
Ani jsme se nenadáli a další rok je za námi. Letos již podruhé uzavřeli

sezónu nejvyšší skokové společnosti 23.-25. října ve Svinčicích (vpravo)
halovým -T- parkúrem. Ziskem tohoto vítězství završil vynikající sezónu
stáje Bost P. Doležal a ROMINA a u dekorování nechyběla, stejně jako vlo-
ni, firma Axel International, která věnovala čestné ceny (dole)

O týden později se však skákalo ještě v Chomutově a ještě o týden po-
zději v Albertovci. To vše jen potvrzuje naší informaci ze začátku Ročenky
1998. Jezdcům se prostě nechce odpočívat. Zima by ani nemusela být.

S. Hošák (ŠZP Nový Jičín) se ve Svinčicích zúčastnil s FENOMOU

V Albertovci je jako doma L. Gladišová
(ROŠADA A) z JK Gladiš. (foto -jge-)

Ředitel hřebčína Albertovec V. Holý se
nevyhýbá ani jiným úlohám. Určitě se již
těší na mrazivá albertovská odpoledne,
která jsou pro něho spojená s Albertov-
ským zimním kritériem. (foto -jge-)

Na předních pozicích byla i Z. Zelinková
a tak v chomutovském i mělnickém tá-
boře vládla spokojenost (vlevo).

V Chomutově zářil domácí M. Matějka, kterého dekoro-
val (tentokrát s LIPKOU UNIREN) rozhodčí J. Karvánek




